
PPRREEIIĻĻUU  NNOO VVAADDAA  DDOOMMEESS   IINNFFOO RRMMAATTĪĪVVAAIISS   II ZZDDEEVVUUMMSS  nnrr..99   (( 114411))   22001144 ..   GGAADDAA  2277 ..   OO KKTTOOBBRRIISS ,,   BBEEZZ MMAAKK SSAASS  

VÇSTISPreiļu 
Novada

Aicinām pieteikt kandidātus apbalvošanai 
ar Preiļu novada domes Atzinības rakstiem
Sakarā ar Latvijas Republikas 96. gadadienu Preiļu novada

dome aicina izvirzīt apbalvošanai ar domes Atzinības rakstiem
personas, ku ras ar savu darbu vai sabiedriskajām aktivitātēm
dod īpašu iegul dī jumu Preiļu novada attīstībā. Iesniegtos piedā-
vājumus izskatīs dome, lemjot par katru kandidātu atsevišķi. 

Priekšlikumus un informāciju par izvirzīto kandidātu darbību
lūdzam iesniegt rakstiski Preiļu no vada domes apmeklētāju pieņemša -
nas un informācijas centrā līdz 31. oktobrim. 

Atzinības raksti iedzīvotājiem tiks pasniegti Latvijas Republikas prok-
lamēšanas dienas pasākumā 16. novembrī. Ar nolikumu par Atzinības
rakstu piešķiršanas kārtību jūs varat iepazīties Preiļu novada domes
mājas lapā www.preili.lv.

Jāzepam Pīgoznim pēc nāves piešķir
Preiļu novada Goda pilsoņa nosaukumu

Ar Preiļu novada domes deputātu lēmumu 25. septembra do -
mes sēdē izcilajam māksliniekam Jāzepam Pīgoznim pēc nāves
pie šķirts Preiļu novada Goda pilsoņa nosaukums. Gleznotājam
piešķirto augsto apbalvojumu par mūža ieguldījumu Latgales un
Preiļu novada profesionālās un tautas mākslas saglabāšanā un
attīstībā Latvijas Republikas proklamēšanas dienas pasākumā 
16. novembrī saņems Jāzepa Pīgožņa tuvinieki. Jāzepu Pīgozni
Preiļu novada Goda pilsoņa nosaukuma saņemšanai izvirzīja
Preiļu Vēstures un lietišķās mākslas muzejs. 

Jāzeps Pīgoznis izstādēs piedalījies kopš 1952. gada. Daudzas iz -
stādes bijušas skatāmas Preiļos, Rēzeknē, Ludzā, Krāslavā, Līvānos,
Jēkabpilī, Balvos un citur Latvijā. Jāzeps Pīgoznis bijis aktīvs mākslas
plenēru dalībnieks, un Preiļu mākslas plenēros piedalījies kopš 1998.
gada. Preiļu Vēstures un lietišķās mākslas muzeja mākslas kolekcijai
«Preiļi gleznās» mākslinieks ir uzdāvinājis piecus savus darbus.

Pēc mākslinieka nāves ģimene pieņēma lēmumu par Jāzepa Pīgož -
ņa personīgo lietu, likteņa lietu, arhīva materiālu un atsevišķu mākslas
darbu dāvināšanu Preiļu Vēstures un lietišķās mākslas muzejam. Pir -
mo dāvinājumu (gandrīz 200 priekšmetus) muzejs jau saņēmis. Šī gada
novembrī ar Pīgožņu ģimenes atbalstu Preiļos tiks sarīkota Jāzepa
Pīgožņa piemiņas izstāde. 

Jāzeps Pīgoznis bija savdabīgs, tautā mīlēts gleznotājs, virtuozs gra -
fiķis un iejūtīgs grāmatu  ilustrētājs. Viņš uzturēja sirsnīgas un bagāti -
nošas saites ar dzimto Latgali un tās cilvēkiem. Bija kultūras dziļāko
vērtību, īstena gara stipruma sapratējs un balstītājs. Jāzeps Pīgoznis
1982. gadā saņēmis Latvijas PSR Nopelniem bagātā mākslas darbinieka
goda nosaukumu, 2011. gadā apbalvots ar Triju Zvaigžņu ordeni.

Maija Paegle,
Preiļu novada domes sabiedrisko attiecību speciāliste

Aicina izvirzīt kandidātus konkursam «Gada brīvprātīgais»
Biedrība «Preiļu NVO centrs» aicina nevalstiskā sektora

(biedrību un nodibinājumu) pārstāvjus izvirzīt savus kandidātus
konkursam «GADA BRĪVPRĀTĪGAIS Preiļu, Vārkavas, Līvānu,
Riebiņu un Aglonas novados». 

Konkurss tiek rīkots projekta «Līdzdalības demokrātijas attīstības
veicināšana Preiļu, Aglonas, Vārkavas, Riebiņu un Līvānu novados»
Nr. 2012.EEZ/DAP/MAC/203/1/L/050/2014 ietvaros. Konkursa no-
likums publicēts mājas lapā www.preilunvo.lv, sīkāka informācija pa
tālruņiem 26636243 (Ineta) vai 29287410 (Artis). 

21. oktobra pēcpusdienā svi-
nīgā pasākumā ar simboliskās
lentas griešanu, apsveikumiem
un dāvanām Preiļu Valsts ģim-
nāzistiem un personālam durvis
vaļā vēra renovētā skolas piebū -
ve – ēdināšanas korpuss.

Ģimnāzijas direktore Ligita Pau -
niņa klātesošajiem savā uzrunā
vēstīja, ka beidzot ir piepildījies
il gi lolotais sapnis, kurš tika gai -
dīts jau 18 gadus, kopš tā mirkļa,
kad jaunizveidotais Preiļu Valsts
ģimnāzijas kolektīvs uzsāka darbu
Prei ļos, Kooperatīva ielā 6. 

Direktore pastāstīja, ka ģim -
nāzijas pastāvēšanas vēsturē ir pa-
veikti daudz būtiski darbi, lai no
izdrupušām ķie ģeļu sienām un
tukšām logu rūtīm trijos nepabeig -
tos skolas korpusos, šodien rezul -
tātā ģimnāzija kļūtu atjaunota un
renovēta pilnībā.

Ēdnīcas atklāšanas pasākumā
piedalījās Preiļu novada domes
vadība, deputāti un atbildīgie dar-
binieki, Preiļu novada Izglītības
pārvalde, izglītības iestāžu vadītāji,
ģimnāzijas darbinieki un izglītoja-
mie, kā arī skolas sadarbības part -
neri. Pasākumā klātesošos priecēja
skolas audzēkņu sagatavotie mu-

zikālie priekšnesumi, skanēja cie-
miņu vēlējumi, kā arī noslēgumā
jaunatklātajām telpām svētību deva
Preiļu Romas Katoļu baznīcas de-
kāns Jānis Stepiņš.

Ēdnīcas renovācijas darbus
veica SIA «RERE04», realizējot
Eiropas Reģionālās attīstības fonda
projekta Nr.3DP/3.6.2.1.0/13/
IPIA/VRAA/006/019 «Preiļu nova -
da izglītības iestāžu infrastruk tū -
ras attīstība» aktivitāti «Preiļu
Valsts ģimnāzijas ēdināšanas blo -
ka izbū ve un stacionārā aprīkoju -
ma iegāde».

Projekta ietvaros tika veikta

pilnīga ēkas renovācija – noritēja
ēdināšanas bloka siltināšanas darbi
un fasādes atjaunošana, tika uzstā -
dīts jumts, kāpnes, logi, durvis, ie-
rīkots ūdensvads, kanalizācija, ap-
kures un ventilācijas sistēma, veikts
griestu, sienu, grīdas remonts un
uzstādītas virtuves iekārtas. Ēdnīcas
renovācijas darbi tika veikti laika
posmā no 2013. gada 28. augusta
līdz 2014. gada 26. septembrim.
Rekonstrukcijas izmaksas sastādīja
557 993,35 eiro.

Jolanta Rubine, 
Preiļu novada domes  

lietvedības pārzine

2. oktobrī Preiļu novadā tika
nodoti ekspluatācijā divi rekons-
truētie ceļu posmi: Preiļi – Pils-
kalns Preiļu pagasta teritorijā
un Gubaniški – Lielie Livmaņi
Pelēču pagastā. Abu ceļu posmu
rekonstrukcija notikusi LAD
projekta «Preiļu novada lauku
ceļu infrastruktūras uzlabošana
II» ietvaros, kopējais renovētais
ceļu garums – 1,5 km. Kopējā
būvdarbu līgumcena sastāda 132
087,48 euro.

Turpinās apjomīgi ceļu re-
konstrukcijas darbi Latgales pro-
grammas projekta «Preiļu novada
ielu un ceļu infrastruktūras uzla-
bošana» ietvaros, kur paredzēta

asfaltbetona seguma ieklāšana ielās
ar grants segumu Preiļu novada
Pelēču, Saunas, Aizkalnes pagastu
centros un gājēju ietves izbūvi no
Preiļiem līdz Preiļu pagasta centram.
Kopējās projekta izmaksas sastāda
1 424 638,48 euro. 

Šobrīd jau pabeigta Jaunatnes
ielas rekonstrukcija Pelēču pagasta
Pelēču ciematā 0,62 km garumā.
Aizkalnes pagasta Aizkalnes ciema -
tā 1,58 km garumā uzlikts jauns
asfalta segums un izbūvētas caur-
tekas Jaunības, Torņa, Pumpura
un Vītolu ielās. Pašreiz notiek lab -
iekārtošanas darbi un grāvmalu
sakārtošana.

Preiļu pilsētā – Nākotnes, Dār -

zu, Celtnieku un Lauku ielās –
1,001 km garumā ir veikti sagata-
vošanas darbi jauna asfalta seguma
ieklāšanai. Pilnā sparā turpinās
gājēju ietves un veloceliņa izbūves
būvdarbi posmā no Preiļu pilsētas
robežas līdz Līču ciemam 0,822
km garumā. Darbus šajos objektos
veic A/S «Ceļu pārvalde». 

Arī Saunas pagasta Prīkuļu
ciemā jau pabeigti asfaltēšanas
darbi. Jauns asfalts ieklāts Miera,
Mehanizatoru, Miera – Mehaniza-
toru, Zaļajā, Liepu un Skolas ielās
3,17 km garumā. Darbus šajā cie-
matā veic SIA «Binders». 

Maija Paegle 

Preiļu novada domes priekšsēdētājs 
Aldis Adamovičs ievēlēts LR 12. Saeimā

22. oktobrī Centrālā vēlēšanu komisija
apstiprināja Latvijas Republikas 12. Saeimas
vēlēšanu galīgos rezultātus. Starp pieciem
Saeimā iekļuvušajiem pašvaldību vadītājiem
ir arī Preiļu novada domes priekšsēdētājs
Aldis Adamovičs.

Aldis Adamovičs cer, ka darbs Saeimā pa -
vērs jaunas iespējas un viņš varēs palīdzēt risi -
nāt daudzus jautājumus, kas skar pašvaldību
kompetenci un funkcijas. Kopīgi strādājot, būs
jācenšas panākt, lai lielāka uzmanība valstī tik -

tu pievērsta reģioniem un lauku teritorijām. Svarīgs jautājums ir arī
atbalsts uzņēmējdarbībai, par ko ir daudz ru nāts, bet nav bijis pietie -
koši darīts. Lielāks atbalsts būtu nepieciešams lielajiem uzņēmumiem,
lielajiem nodokļu maksātājiem.

Domes priekšsēdētāja pilnvaras izbeigsies ar dienu, kad viņš tiks
apstipri nāts Saeimas deputāta amatā. Lēmums par domes deputāta
piln varu izbeigšanos pirms termiņa tiks pieņemts nākamajā domes
sēdē, tiklīdz tiks saņemts deputāta rakstveida iesniegums par pilnvaru
nolikšanu domē. 

Atklāts Preiļu Valsts ģimnāzijas ēdināšanas korpuss

Veiksmīgi noris ceļu un ielu rekonstrukcijas darbi Preiļu novadā

Kārtējā domes sēdē deputāti
pieņēma lēmumu piešķirt līdzfi-
nansējumu biedrību un iestāžu
projektiem, atbalstot iedzīvotāju
aktivitātes novadā.  

Preiļu Mūzikas un mākslas
sko la izsludinātajā projektu kon -
kur sā piedalīsies ar projektu «Mū-
zikas instrumentu iegāde Preiļu
Mūzikas un mākslas skolas akor-
deonistu orķestrim». Projekta ko-
pējās izmak sas sastāda 7114,36
euro, no tām 90% ir ELFLA līdz-
finansējums, pašvaldī ba savukārt
projekta at bals ta gadījumā nolē -
ma paredzēt līdzfinansējumu 10 %
apmērā – 711,44 euro. 

Nolemts atbalstīt biedrības
«Tal deri» projektu «Tautas tērpu
iegāde Preiļu novada vidējās pa-
audzes deju kopai «Talderi» II
kārta» un projekta atbalsta gadīju -
mā paredzēts līdzfinansējums 10% 
apmērā, kas sastāda 700 euro. Pro -

jekta kopējās izmaksas – 7000 euro,
90% no tām sastāda ELFLA līdz-
finansējums.

Biedrības «Ģimeņu atbalsta
centrs «Puķuzirnis»» projektam
«Mūzikas instrumentu iegāde bēr -
nu radošā potenciāla attīstībai»
pašvaldība paredzēja līdzfinansē-
jumu 603.53 euro, kas sastāda 10%
no projekta kopējām izmaksām –
6035,28 euro. 

Domes sēdē tika atbalstīts arī
biedrības «Sabiedriskais centrs
«Aiz kalne»» projekts «Atbalsta pa -
sākumi Aizkalnes pagasta iedzīvotāju
radošo spēju attīstīšanai», kura
ietvaros paredzēts iegādāties tērpus
un mūzikas instrumentus sie viešu
vokālajam ansamblim. Projekta at-
balsta gadījuma paredzētais līdzfi-
nansējums 10% apmē rā sastāda
260 euro. Projekta kopē jās izmaksas
– 2600 euro.

Atbalstītie projekti finansēju -
mu plāno saņemt no Lauku attīstī -
bas programmas 2007. – 2013. ga-
dam 4. ass 413. pasākuma «Lauku
ekonomikas dažādošana un dzī ves 
kva litātes veicināšana vietējo attīs -
tību stratēģiju īstenošanas terito ri -
jā» 2. aktivitātes «Iekārtu, tehni -
kas, aprīkojuma, informācijas teh -
nolo ģiju un programmu nodroši-
nājuma iegāde un uzstādīšana un
infrastruktūras izveide sabiedrisko
aktivitāšu (tajā skaitā apmācību un
interešu klubu, kultūras, vides aiz-
sardzības, sporta un cita brīvā lai -
ka pavadīšanas aktivitāšu) dažā-
došanai vietējiem iedzīvotājiem»
4. rīcības «Atbalsts lauku cilvēku
spēju attīstības sekmēšanai un ak-
tivitāšu dažādošanai». 

Līdzfinansējums projektiem
tika paredzēts no 2015. gada paš -
val dības budžeta.

Maija Paegle 

Pašvaldība piešķir līdzfinansējumu iestāžu un biedrību projektiem
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13. oktobrī Preiļus apmeklēja
Francijas institūta Latvijā di-
rektors, Francijas vēstniecības
Latvijā padomnieks sadarbības
un kultūras jautājumos Denī
Diklo (Denis Duclos) un Francijas
institūta Latvijā pārstāvji. 

Novada viesus Preiļu novada
domē uzņēma Preiļu novada domes
priekšsēdētāja vietnieks Juris Ko-
vaļevskis, sarunā piedalījās Preiļu
novada kultūras centra vadītājs
Guntis Skrimblis. 

Juris Kovaļevskis iepazīstināja
ciemiņus ar Preiļu novadu, norisēm
dažādās jomās un novada attīstības
vadlīnijām. Īpašu interesei ciemiņi
izrādīja par kultūras, izglītības un
starptautiskās sadarbības jautāju-
miem novadā. Tika pārrunātas arī
iespējamās sadarbības jomas nā-
kotnē, uzsverot vēl plašāku un ak-
tīvāku sadarbību kultūras apmaiņā
un veicinot arī tūrisma aktivitātes.   

Francijas institūta Latvijā di-
rektors un pārstāvji apskatīja Leļļu
galeriju, ar kuras krāsainību iepa-
zīstināja pati māksliniece Jeļena
Mihailova, un iepazinās ar Preiļu
Galvenās bibliotēkas darbu, kur
gides lomā, izrādot Preiļu «gaismas
pili», bija iejutusies bibliotēkas

Bērnu literatūras nodaļas vadītāja
Vilhelmīne Jakimova. 

Ciemiņi priecājās par māksli-
nieces Jeļenas Mihailovas radošo
veikumu un izteica lielu gandarī -
jumu par bibliotēkas plašajām tel-
pām un lieliskajām iespējām to iz-
mantot apmeklētājiem. Atzinīgi ti -
ka novērtētas tās darba formas,
kas bibliotēkā tiek piedāvātas pa -
šiem mazākajiem lasītājiem. 

Denī Diklo un Juris Kovaļevskis
piedalījās arī Stefana Sudjēra (Fran-

cija) fotogrāfiju izstādes «Latvijas
ceļojums» atklāšanā Kultūras nama
mazajā zālē. Izstāde veidota sadar -
bī bā ar Francijas institūtu Latvijā. 

Ar savu izstādi franču fotogrāfs
Stefans Sudjērs aicina sekot viņa
pēdās un iepazīt Latvijas vienkāršo
un neskarto ainavu skaistumu, ko
ikvienas var aplūkot Stefana Sudjēra
fotogrāfijās. Izstāde Kultūras namā
būs apskatāma līdz 16. novem-
brim.

Maija Paegle

LMT projektu konkursā at-
balstu guva Salas pamatskolas
projekts Bērnu rotaļu un spēļu
laukuma ierīkošana. Esošais lau-
kums bija nolietojies, jo uzstādīts
tika 2000. gadā. 

Laukuma izbūves darbus veica
Salas pamatskolas darbinieki Jāņa
Kozuļa vadībā. Projekta realizā -
cijas darbos čakli strādāja Volde -
mārs Madalāns, Juris Kodors, Leo-
nards Vaivods. Krāsošanas un no-
formēšanas darbos aktīvi iesaistī -
jās vizuālās mākslas skolotāja Ani -
ta Vjakse, palīdzēja arī pirmskolas
grupas meitenes Alises māmiņa
Inese Kuzņecova.

Priecē tas, ka tagad bērnu ro -
taļu un spēļu laukumā bērnu čalas
nerimstas līdz vēlai vakara stundai.
Rotaļu un spēļu laukums ir uzstā -
dīts skolas ābeļdārzā. Bērni kopā
ar vecākajiem brāļiem, māsām,
ve cākiem, vecmāmiņām pavada
brīvo laiku lietderīgi, attīstot fizis -
kās spējas, kā arī mācās rotaļas,
spēles, veido smilšu pilis. Lauku -
mā nodarbošanos var rast visu ve-
cumu bērni, jo te ir izvietoti ele -
menti dažādām nodarbēm arī lie-
lākiem bērniem – basketbola grozs,
lapene, līdztekas, pievilkšanās stie-
nis. Visvairāk ir pieprasītas abas
šūpoles, no kurām vienas ir domātas
mazākiem bērniem, otras – lielā-
kiem. Šūpoļu konstrukcijas ir dro -
šas un stabilas, spēļu laukums ir

izveidots skaistās un košās krāsas
– tas ir patīkams ne tikai bērniem,
bet arī pieaugušajiem. 

Manuprāt, izvēlētā vieta ir ļoti
pareiza, jo visas nedēļas garumā
laukums ir noslogots un pilns ar
bērnu smiekliem. Neskatoties uz
to, ka ir pienācis rudens, bērniem
tur ir mīļākā brīvā laika pavadīšanas
vieta. Arī jaunās ģimenes, kuras
dzīvo Preiļos, bet brīvdienās brauc
palīgos saviem vecākiem un vec-
vecākiem, kopā ar mazbērniem un
bērniem nāk uz laukumiņu. 

Laukuma iekārtošanas darbi nu
ir galā. Bērni priekus baudīja visu
septembra un oktobra mēnesi, ka -
mēr notika darbi. Kā atzina pa ši dar-
binieki, bērni ar nepacietību gai -
dīja katru jaunu laukuma ob jektu. 

Esmu gandarīta, ka mūsu dar-
binieki veica visus darbus, lai dro -
ši un patīkami būtu uzturēties ro -
taļu un spēļu laukumā visiem, kuri
to izmanto. Arī rotaļu laukuma
stils ir savādāks, nekā citās vietās,
jo to uzstādījām saviem spēkiem.

Skolas vide ir draudzīga visiem
vecumiem. Šeit bērni var attīstīt
fiziskos dotumus, iegūt jaunas ie-
maņas, saturīgi pavadīt brīvo laiku
visi kopā, sadraudzējoties, attīstot
runas spējas, palīdzot viens otram,
uzticoties un saprototies.

Paldies LMT par to, ka viņi or-
ganizē tādus projektus, ka bija ie-
spēja piedalīties, par ko priecājas
visi – gan lieli, gan mazi. 

Valentīna Liniņa,
Salas pamatskolas direktore

Spēļu un rotaļu laukums priekam un attīstībai

Veiksmīgi tuvojas noslēgumam daudzdzī-
vokļu mājas Liepu ielā 28 renovācija

Latvijas Investīciju un attīstības aģentūras (LIAA) administrētās
Eiropas Reģionālās attīstības fonda (ERAF) aktivitātes «Daudzdzīvokļu
māju siltumnoturības uzlabošanas pasākumi» devītās projektu iesniegumu
atlases kārtas ietvaros notiek renovācijas projekta Nr. DMS/3.4.4.1.0/
13.10/107 «Energoefektivitātes paaugstināšana daudzdzī vokļu mājā»,
adrese Liepu ielā 28, Preiļos, realizācija.

Līgums ar LIAA par 50% attaisnoto renovācijas izde vumu atmaksu
tika noslēgts 2013. gada 28. maijā. Renovācijas darbus dzīvojamajā mā -
jā veic SIA «Preiļu celtnieks», būvuzraudzību nodrošina sertificēts spe -
ciālists Voldemārs Upenieks. Kopējās attiecināmās būvdarbu izmaksas
sastāda 67 200,81 euro, SWED bankas aizdevums ir saņemts uz 7 ga -
diem. Mājas iedzīvotāji plāno, ka aizdevumu varēs atmaksāt noteiktajā
termiņā, jo, ņemot vērā citu nosiltināto māju pieredzi, pēc mājas
kompleksās renovācijas veikšanas siltuma rēķini kļūs mazāki un varēs
nosegt kredīta maksājumus.

Mājas renovācijas darbi iesākās šī gada septembrī, un, pateicoties
la bajiem laika apstākļiem un vietējā uzņēmuma – SIA «Preiļu celt -
nieks» speciālistu ražīgam darbam, būvdarbi jau tuvojas noslēgumam.
Projekta ietvaros tiek veikti kompleksi pasākumi siltuma zudumu sa-
mazināšanai, tāpat arī mājas vizuālā izskata uzlabošanai – visu ārsienu,
tostarp cokola un fasādes siltināšana, logu un durvju nomaiņa, pagraba
un bēniņu pārseguma siltināšana, jumta nomaiņa, fasādes krāsošana un
apkures sistēmas renovācija.

Mājas iedzīvotāji būs ieguvēji
Šobrīd mājā pilnībā renovēta apkures sistēma, un visos dzīvokļos

uzstādīti regulējamie radiatori – iedzīvotāji paši var izvēlēties nepie -
ciešamo temperatūru atkarībā no savām vēlmēm. Jaunā sistēma būs
daudz ērtāka, uz ilgāku laiku aizbraucot, jo radiatorus varēs noregulēt
uz minimālu siltuma atdevi, tādējādi ietaupot maksu par apkuri. Mājā
tiek nodrošināta individuālā siltumenerģijas uzskaite, jo katram dzī -
voklim atsevišķi ir uzstādīts siltuma skaitītājs. 

Liepu ielas 28 mājas renovācija ir kārtējais piemērs tam, ka daudz-
dzīvokļu māju iedzīvotāji ar pašu iniciatīvu un pašvaldības atbalstu
uzlabo dzīves vidi. Preiļu novada dome apmaksāja ēkas energoaudita
izdevumus un, pateicoties SIA «Preiļu saimnieks» valdes priekšsēdētājam
Jānim Mūrniekam, tika atrasts risinājums likvidēt augošo parādu par
komunālajiem maksājumiem vienā no dzīvokļiem, par kura īpašuma
tiesībām notika tiesvedība vairākus gadus. 

Renovācijas darbi uzticēti pieredzējušiem būvniekiem
SIA «Preiļu celtnieks» komercdirektors Egīls Stikāns pastāstīja, ka

visi uzņēmuma darbinieki ir ieguvuši zināšanas par māju renovāciju se-
mināros, un šogad iegūtās prasmes tika nostiprinātas, un visiem strādā-
jošajiem ir saņemti sertifikāti. SIA «Preiļu celtnieks» kontā šī jau
septītā renovētā māja, un arī turpmāk būvnieki labprāt piedalīsies kon -
kursos, jo uzņēmums ir pierādījis sevi, un preilieši viņiem uzticas. 

Egīls Stikāns gan atzina, ka ēku renovācija bija izdevīgāka gan ie-
dzīvotājiem, gan būvniekiem māju renovācijas sākuma etapā, apmēram
pirms trim gadiem, jo piešķirtā finansējuma ietvaros būvnieki varēja
izmantot labus materiālus un vairāk izdarīt. Pēdējo divu gadu laikā ir
mainījusies PVN likme, sociālās iemaksas, Latvijā ienācis euro, tāpēc
pirms līguma parakstīšanas bija jāizvērtē veicamo darbu apjoms un jā-
pārliecinās, vai varēs paveikt visus paredzētos būvdarbus, ‘neiegāžot’
iedzīvotājus un nestrādājot ar mīnus zīmi. 

Problēmas tika veiksmīgi atrisinātas, 
renovācijas plusus skaitīsim vēlāk

Kā atzīst biedrības Liepu iela 28 valdes priekšsēdētāja Karīna
Vetoškina, atskatoties uz vairāk nekā diviem gadiem, kopš sāktas
pārrunas ar iedzīvotājiem, jāsecina, ka māju renovācijas procesā tomēr
ne viss ir sakārtots jau valstiskā līmenī. Vislielākās problēmas sagādāja
finansējuma piesaiste. Ir bijušas pārrunas gan ar dažādām bankām, gan
SIA «Preiļu saimnieks» par iespējamo aizdevumu. Pašreiz bankas
nevēlas dod kredītu šāda veida projektiem, neskatoties uz to, ka ir
iespēja piesaistīt «Latvijas garantiju aģentūru». Karīna Vetoškina
uzskata, ka valstij būtu jānodrošina sadarbība ar kādu no bankām, kurai
ir pienākums izsniegt kredītu, ja Latvijas garantiju aģentūra, izvērtējot
situāciju, ir piekritusi izsniegt garantiju. Pašreiz situācija ir pretēja –
vispirms banka izvērtē un, ja banka nevēlas, tad garantiju aģentūra
nemaz netiek iesaistīta.

Otra lieta, kas traucē renovācijas procesā ir tā, ka projekta reali -
zāciju nevar uzsākt, ja biedrībai nav vairākus tūkstošus liels uzkrājums.
Par visu ir jāmaksā – gan par tehnisko novērtējumu un energoauditu
(Preiļos to apmaksā pašvaldība), par projekta izstrādi, dažādām apdro-
šināšanām, u.c. lietām, par ko sākumā pat iedomāties nesanāk, jo ‘ne-
speciālistiem’ pirmo reizi ķeroties pie tik apjomīga darba, nav iespē -
jams iedziļināties, kādi izdevumi biedrību sagaida. 

Vēl kā traucējošs aspekts ir jāpiemin tas, ka projekta ietvaros var
atgūt tikai noteiktu summu no kvadrātmetra, bet mazai mājai nesanāk
šajā summā iekļaut visas vajadzības. Tamdēļ Karīna Vetoškina izsaka
ļoti lielu pateicību visiem mājas iedzīvotājiem, kas saprata nepieciešamību
un paši meklēja naudu logu un radiatoru nomaiņai dzīvokļos, jo tas
nebija paredzēts projektā.

Visus renovācijas plusus mājas iedzīvotāji varēs saskaitīt tikai tad,
kad būs pabeigti gan būvniecības darbi, gan saņemts finansējums no
LIAA. Tomēr jau tagad var nojaust mājas jauno vizuālo izskatu, no -
vērtēt jauno apkures sistēmu. Visvairāk mājas iedzīvotāji priecāsies par
jauno jumtu, jo iepriekšējais bija avārijas stāvoklī un augšējā stāva dzī -
vokļos jau tecēja ūdens gan ziemas atkušņa, gan stiprāka lietus laikā.
Cik liela būs siltuma ekonomija, rēķināsim šīs un nākamo ziemu laikā. 

Maija Paegle

Preiļos viesojas Francijas institūta Latvijā pārstāvji

Projekta mērķis ir izveidot
jaunus un pilnveidot esošo PIPP
novada teritorijā, lai veicinātu
iedzīvotāju iekļaušanos sabied-
rības sociālajos, ekonomiskajos
un kultūras procesos un uzlabotu
dzīves kvalitāti.

Projekta ietvaros Preiļu novada
dome plāno izveidot novada terito -
rijā 6 jaunus publiskos interneta
pieejas punktus (PIPP), kuros tiks
nodrošināta pieeja arī datortehni -
kai: uzstādītas bezvadu tīkla iekār -
tas un iegādātas daudzfunkcio nā -
lās iekārtas, 2 jaunus PIPP ar pie -
eju bez vadu interneta piekļuves
zonai, kā arī pilnveidot 1 jau esošo
publiskos interneta pieejas punktu
Preiļu pilsētā – Preiļu novada do -

mes ēkā, nomainot bezvadu tīkla
iekārtas un iegādājoties nepiecie-
šamo aprīkojumu, lai nodrošinātu
noteiktā mērķa sasniegšanu. Ko-
pējais projekta finansējums sastāda
33 362,35 euro, no kurām 85% sa-
stāda ERAF finansējums un 15%
nacionālais līdzfinansējums. Pro -
jekta ieviešanas ilgums – 6 mēneši.

Projekts tiks īstenots Preiļu no -
vada 5 teritoriālajās vienībās: Preiļu
pilsētā, Aizkalnes, Pelēču, Preiļu
un Saunas pagastos. 

Projekta rezultātā tiks nodroši-
nāta iespēja piekļūt PIPP plašam
sabiedrības lokam, kas ļaus uzlabot
Preiļu novada iedzīvotāju dzīves
kvalitāti. Projektā plānotās darbī -
bas: esošā PIPP pilnveidošana un

jaunu PIPP izveidošana, nodroši -
nās plašam sabiedrības lokam ie-
spēju piekļūt jaudīgam un kvalita-
tīvam Internetam arī ārpus telpām,
izmantojot bezvadu tīkla iekārtu
iespēju, ērti piekļūt Internetam tel -
pās, jo gandrīz visas ēkas ir pielā-
gotas arī personām ar īpašām vaja-
dzībām, visi PIPP, kuri piedāvās
pieeju datortehnikai, tiks nodrošināti
ar mūsdienīgu aprīkojumu, kas
dos iedzīvotājiem iespēju ne tikai
izmantot Interneta pakalpojumus,
bet arī veikt datu apstrādi, digitali-
zāciju un izdrukāšanu. Kā arī no-
drošinās pakalpojuma izmantotāju
uzskaiti, drošu datu aizsardzību. 

Projektu vadītāja
Sanita Meļko

Apstiprināts Preiļu novada domes projekts  Nr.3DP/3.2.2.2.0/14/IPIA/VRAA/075 
«Publisko interneta pieejas punktu attīstība Preiļu novadā»
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Preiļu novada VÇSTIS

Sestdien, 25. oktobrī, drau-
dzīgā un sirsnīgā gaisotnē Preiļu
2.vidusskola aicināja uz skolas
jubilejas svinībām.  

70 gadu jubileja – tas ir labs
laiks, lai atskatītos skolas pagātnē,
akcentētu to galveno, kas ir bijis
skolas pastāvēšanas laikā.

1944. gadā uz Preiļu pilsētas
sešklasīgās pamatskolas bāzes tiek
izveidota vidusskola. Skolas direk -
tora pienākumi tiek uzticēti skolo-
tājam Martinam Antipenko. Skola
tiek izvietota vairākās ēkās, bet
par galveno tiek uzskatīta ēka
Tirgus ielā 4, kur līdz 1958. gadam
ir izvietotas no 5. līdz 10. klasei.

Direktors Ivans Maksimovs
(Preiļu novada pilsētas Goda
pilsonis – 2005. g.) ieguldīja daudz
spēka un enerģijas jaunās sko -

las ēkas celtniecībā, kuru atvēra
1958. gadā.

17 gadus skolu vadīja Donāts
Livdāns – Botors, savukārt Oļegs
Hļebņikovs 25 gadus veiksmīgi ri-
sināja jautājumus, kas saistās ar
skolas materiāli tehniskās bāzes
pilnveidošanu.

Visu šo gadu laikā skolā ir
strādājuši vairāk kā 260 skolotāji,
apmēram 80 ir mūsu skolas absol-
venti.

Vairāk nekā 40 gadus skolā ir
nostrādājuši: I. Oļeiņikovs, G.Viš-
ņakova, I. Stepanova, P. Sabans-
ka, Ņ. Zubareva, T. Kazak-Kaza-
ķeviča u.c. Šobrīd skolā strādā ļoti
pieredzējuši pedagogi, no kuriem
17 ir maģistri.

Dibināšanas gadā krievu vidus -
skolā mācījās vairāk kā 400 sko -

lēnu. Vidusskolā skolēnu skaits
bi ja mainīgs, jo pirmajos gados
mācības bija par maksu. Varbūt
tieši tāpēc pirmo izlaidumu beidza
tikai 9 absolventi. Skolēnu skaits
pakāpeniski pieauga, un 1991. ga -
dā tas sasniedz jau 894 skolēnus,
taču pēc tam, kā liecina statistika,
tas ar katru gadu sāka sarukt, un
šobrīd skolā mācās vairs tikai 202
skolēni. 

Arī izglītības sistēmā ir noti -
kuša izmaiņas. Tā laika posma no
1962. – 1965. gadam tika ieviesta
ražošanas apmācība, tāpēc arī mā-
cību ilgums nu jau bija 11 gadi.
Kopš 1994. gada tās ir 12 klases.
Tā dēļ mūsu skolas 14. līdz 16. iz -
lai du ma absolventiem tika pie -
šķirta laukkopja – mehanizatora
vai mehanizatora– dārznieka kva-
lifikācija.

1994. gadā skolā tiek ieviesta
bilingvālā apmācības sistēma, kas
sekmēja pāreju vidusskolas klasēs
uz apmācību latviešu valodā. No
1998. gada Preiļu 2. vidusskola ir
divplūsmu skola. Kopā skolā ir bi -
juši 64 izlaidumi. Atestātu ir saņē-
muši 2599 absolventi. Absolventu
vidū ir daudz skolotāju (vairāk kā
200), medicīnas darbinieku, juristu
u.c. Daudzi absolventi ir savas pil-
sētas, novada patrioti. 

Skolā ir bagāta ar savām tradī-
cijām, ieviestajām inovācijām un
dzī vo līdzi laikam. Lai tā ir vien -
mēr, jo skola ir mūsu otrās mājas!

Valentīna Maksimova,
Preiļu 2. vidusskolas

muzeja vadītāja

Preiļu 2. vidusskolas vēstures lappuses pāršķirstot

1964. gada 15. augustā Aiz-
kalnes ciema padomē laulību re-
ģistrēja Veronika un Eduards
Bicāni. 50 kopā nodzīvotie gadi
abiem jubilāriem ir bagāti ar
dažādu pieredzi, atziņām par
dzīvi un cilvēkiem. Pavisam
nesen, tikšanās reizē, kad zelta
pāris šķetināja atmiņu kamolus,
bija prieks satikt un iepazīt
enerģiskus, labsirdīgus un dvēselē
bagātus cilvēkus. Veronika un
Eduards arī šodien dzīvo ar to
mīlestību, kas iesākās jaunībā. 

Viens otrā ieskatījās ballē Aiz-
kalnē, draudzējās vairāk nekā divus
gadus, saprata, ka kopā sader un
apprecējās. Kā stāstīja Eduards,
jaunībā labprātāk uzlūkojis sev at-
bilstošas meitenes, jo viņš pats
auga bez mātes, bet Veronika bija
palikusi tikai ar mammu. Viņam
arvien paticis pajokot, nosaucot
meitenēm ne savu īsto vārdu, bet,
satiekot Veroniku, gan neesot mā-
nījies. Vēlāk – pēc laulību reģis-
trācijas – jaunā ģimene salaulājās

arī baznīcā, tomēr pēc neilga laika
nācās piedzīvot nepatīkamu gadī-
jumu, kad Veroniku atbrīvoja no
darba, prasīja paskaidrojumus. Jau-
najai ģimenei palīdzēja vietējais
kolhoza administrācijas darbinieks.

Veronikas un Eduarda vecāki
dzīvoja Aizkalnes pagastā – Vero-
nikas mamma – Apšenieku sādžā,
Eduarda tēvs – Jegoriškās. Arī jau -
nā ģimenīte pirmos gadus dzīvoja
Apšeniekos un strādāja kolhozā,
vēlāk pārcēlās uz dzīvi toreizējā
kolhoza «Cīņa» teritorijā, turpat
arī strādāja, un vēlāk, kolhoziem
apvienojoties, turpināja darba gaitas
Ļeņina kolhozā. Pirms vienpadsmit
gadiem Veronika un Eduards pār-
cēlās uz dzīvi Preiļos.

Veronikai kolhozā ir bijuši da-
žādi darbi – strādājusi par kontro-
lasistenti, rezerves daļu noliktavā,
lopbarības noliktavā, arī lauku bri-
gādē. Eduards pēc obligātā dienesta
armijā divus gadus esot strādājis
vietējā kolhozā, tomēr neesot sa-
mierinājies ar mazumiņu, un sācis
meklēt jaunas iespējas. Kādu laiku
piedalījās Aizkraukles HES celt -
niecībā, strādāja Amatas sovhozā,
kur mežā zāģēja kokus, sovhoza
direktora pamudināts, iesāka mā-
cīties un ieguva traktorista – mašī-

nista izglītību. Ar tehniku saistītie
darbi Eduardam ir bijuši visu laiku
– strādājis ar linu un kartupeļu
vākšanas kombainiem, ilgus gadus
bijis šoferis. Arī tagad ar prieku ie-
sēžas savā personīgajā automašīnā
un abi ar Veroniku brauc sēņot un
ogot.  

Ciemojoties pie jubilāriem,
daudz runājām par agrāko laiku
notikumiem, dzīvē sastaptajiem
cilvēkiem, raisījās atmiņas par at-
tiecībām starp kolēģiem. Abi stāstīja
jautrus un nopietnus atgadījumus
no bērnības, jaunības, darba gaitām.
Laiks bija sarežģīts, nebija viegli,
bet līdzās smagumam gājis humors,
darbīgums un atbildība.  «Cilvēkam
ir jābūt kādam mērķim dzīvē», no-
pietni teica Eduards, un pēc brīža
jau atcerējās kādu sirsnīgu un
jautru atgadījumu, kas lika pasmaidīt
un piešķīra dzīvei vieglumu. 

Ģimenē izaudzināti divi dēli –
Vitālijs un Voldemārs, ir divas
maz meitas, kuras šobrīd dzīvo un
mācās ārzemēs, jo darba meklējumi
vedeklu ir aizveduši ārpus Latvijas.
Kādu laiku arī Veronika un Eduards
bija uzņēmušies rūpes par maz-
meitām, bet tagad mīļi sagaida,
kad atbrauc ciemos. Paciemoties
ierodas arī abu jubilāru māsas.

Jubilāru vaļasprieks ir ogoša na
un sēņošana, šogad esot bijušas
labi padevušās baravikas, un Vero-
nika ziemai sagatavojusi gardus
krājumus. Eduards dažkārt palīdz
paziņām celtniecības darbos, iet
par dzinēju medībās, gūstot baudī-
jumu un veselību no būšanas mežā
un fiziskās slodzes, medījums neesot
svarīgs. Veronikas brīvā laika no-
darbe ir adīšana, vasarā prieku dā -
vā puķes.

Veronika un Eduards ir enerģiski,
darbīgi, labestīgi uztver ikvienu
notikumu dzīvē, vēlas sagaidīt ģi-
menes pulciņā mazmazbērnus. Kā
abi teic, starp viņiem ir godīgas at-
tiecības, viens no otra neko neslēpj,
un arī naudas maks ir kopējs, jo
parasti vienojas, kas pērkams, ko
var atļauties. Sapratne, jautrs prāts,
humora izjūta – tās ir īpašības, kas
vadījušas un vada Bicānu ģimeni
pa dzīves līkločiem, nesot ganda-
rījumu par padarīto un izdzīvoto
un atvedušas abus līdz zelta kāzām. 

Lai veselība, mīlestība un gan-
darījums par dzīvi vada Eduardu
un Veroniku Bicānus arī turpmāk!

Maija Paegle,
Preiļu novada domes 
sabiedrisko attiecību 

speciāliste 

Zelta kāzas svin Veronika un Eduards Bicāni

Pašvaldības policijas informācija 
par darba rezultātiem septembrī 

Preiļu novada pašvaldības policija šī gada septembrī par konstatētajiem
administratīvajiem pārkāpumiem sastādījusi 56 administratīvo pārkāpumu
protokolus, no tiem: par alkoholisko dzērienu lietošanu sabiedriskās
vietās vai par atrašanos sabiedriskās vietās reibuma stāvoklī sastādīti 34
protokoli, par alkoholisko dzērienu lietošanu, ja to iz da rī jis nepilngadīgais
– 1 protokols, par nepilngadīgas personas iesaistīšanu alkoholisko
dzērienu lietošanā sastādīts 1 protokols, par administratī vajiem
pārkāpumiem ceļu satiksmē – 12 protokoli. 3 protokoli sastā dīti par dzī -
vošanu bez derīga personu apliecinoša dokumenta, 2 – par to, ka nav
deklarēta dzīvesvieta, 1 – par bērna aprūpes pienākumu nepildīšanu, 1
protokols sastādīts par dzīvnieku turēšanas un labturības prasību
pārkāpumu, 1 – par apzināti nepamatotu speciālo dienestu izsaukšanu. 

Mēneša laikā ir saņemta un apstrādāta informācija par dažāda veida
drošības un sabiedriskās kārtības traucējumiem novada administratīvajā
teritorijā, kopā ir bijuši 34 izsaukumi un pieteikumi. 12 ga dījumos
izskatīti fizisku un juridisku personu iesniegumi (pieteikumi) un
sniegtas atbildes uz tiem. 

Darba procesā ir sagatavoti un izsūtīti dažāda veida administratīvie
materiāli iestādēm, juridiskām un fiziskām personām, kopskaitā – 
63 do kumenti. Pašvaldības policija veikusi 9 pasākumus kopā ar Valsts
policijas Latgales reģiona pārvaldes Preiļu iecirkņa amatpersonām
drošības un sabiedriskās kārtības nodrošināšanā Preiļu novada adminis-
tratīvajā teritorijā.

Jānis Trubačs,
Preiļu novada Pašvaldības policijas priekšnieks 

Preiļu Leļļu galerijas īpašniece Jeļena Mihailova nesen ir atgrie -
zusies no 10. starptautiskās leļļu izstādes «Salon kukol» Maskavā,
kas norisinājās no 2. līdz 5. oktobrim. 

Jeļena Mihailova izstādē ir saņēmusi vienu no galvenajām balvām –
nomināciju «Leļļu meistare». Kā atzīst pati māksliniece, šāds ap -
balvojums ir liela atzinība viņas radošajā biogrāfijā. 

Apsveicam un vēlam panākumus arī turpmāk!
Maija Paegle

Preiļu Leļļu galerija gūst panākumus 
starptautiskajā izstādē Maskavā

AS «Latvenergo» arī šogad
atbalsta Latvijas daudzbērnu ģi-
menes un dāvina tām elektrības
dāvanu kartes 84,24 EUR apmērā
norēķiniem par elektrību.

Elektrības dāvanu karti var sa-
ņemt ikviena Latvijā dzīvojošā ģi-
mene, kurā ir 3 vai vairāk nepiln -
gadīgu bērnu vai aizbilstamo. Dā-
vanu karte tiks attiecināta uz pie-
teicēja norādīto līgumu – dāvanu
kartes summu var attiecināt arī uz
līgumu par mājokli, kuru Jūsu ģi-

mene īrē, vai uz nama apsaimnie-
kotāja līgumu. Ģimenei nebūs jā-
maksā par elektrību, līdz tiks
izlietots ar šo dāvanu karti apmak-
sātais elektrības patēriņš.

Pieteikties Latvenergo dāvanu
kartei var elektroniski klientu paš -
apkalpošanās portālā www.e-latv -
energo.lv (izmantojot autorizāciju
ar internetbanku vai elektronisko
ID karti), aizpildot elektronisko
«Daudzbērnu ģimeņu pieteikša -
nās formu» vai klātienē Klientu

apkalpošanas centrā, aizpildot pie-
teikuma veidlapu. 

Klientu atbalsta centri Latgalē:
Daugavpilī, Mihoelsa ielā 68; Jē-
kabpilī, Jaunā ielā 31/a; Rēzeknē,
Atbrīvošanas alejā 88.

Pieteikties dāvanu kartei var
līdz 2014.gada 31.decembrim. Sī-
kāka informācija pieejama Latve-
nergo mājaslapā: 

http://www.latvenergo.lv/lat/
klientiem/atbalsts_daudzbernu_
gimenem/

Aicinājums daudzbērnu ģimenēm saņemt 
AS «Latvenergo» dāvanu kartes

g

Preiļu 2. vidusskolas administrācija: (no kreisās) Rimma Gavrilova, Lilita
Baško, direktore Nadežda Hļebņikova, Aivars Podskočijs, Marija Aniščenko,
Žanna Ļebedeviča
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Preiļu novada VÇSTIS

Priekuļu pamatskolas sporta laukums 
papildināts ar jaunu lodes grūšanas 

un diska mešanas sektoru
26. septembrī Olimpiskās dienas ietvaros Priekuļu pa -

mat skolā sporta laukums tika papildināts ar beto nētu lodes
grū šanas un diska mešanas sektoru. Tā kā es pats esmu ar
šiem sporta veidiem nodarbojies, tad man ir arī nepieciešamā
pieredze un prasmes bērnus apmācīt tieši šajās vieglatlētikas
disciplīnās. 

Priekuļu pamatskolas sporta laukums ir labi aprī kots: te
ir labs futbola laukums, volejbola laukums, tāl lēkšanas bed -
re, skrejceļš 250 m garumā. Sporta lau kuma teritorijā ir ie -
rīkota arī trenažieru zāle (biedrības «Nianse» realizētais
projekts), kura ir pieejama vi siem pagasta iedzīvotājiem. 

Jānis Brakovskis,
Priekuļu pamatskolas sporta skolotājs

Normunds Ivzāns gūst uzvaras vairākos turnīros
6. septembrī, nedēļu pēc čempionāta Turcijas pilsētā

Izmirā, preilietis Normunds Ivzāns piedalījās starptautiskajās
sacensībās soļošanā Lietuvas pilsētā Druskininki. 5000 m
distancē Normunds ieguva 1. vietu, uzstādot trases rekordu
21:26.27. Prieks par Normunda dēlu Raivo Liniņu, kurš
šajās sacensībās izcīnīja uzvaru, uzstādot viena kilometra
distancē personīgo rekordu – 4:53. Sacensībās piedalījās arī
sešgadīgā Franciska Liniņa, kura soļoja 1 km un bija vis -
jaunākā turnīra dalībniece.

13. septembrī Normunds Ivzāns piedalījās Latgales 
2. čempionātā senioriem Daugavpils novada Višķos. Pa -
veicot 5 000 m distanci soļošanā ar rezultātu 21:09,2,
Normunds Ivzāns laboja Latvijas rekordu vecuma grupā 
40 +.

27. septembrī Jāņa Daļiņa 110. dzimšanas dienai veltī -
tajās sacensībās Ogrē, kurās piedalījās censoņi no Zviedri -
jas, Lietuvas un Latvijas pilsētām, no jaunajiem censoņiem

labāko rezultātu izcīnīja Raivo Liniņš, kurš uzstādīja arī šo
sacensību rekordu 1 km soļojumā – 04:56.7. Otrajā vietā
Preiļu censonis Iļja Beļajevs ar rezultātu 05:58.7. Normunds
Ivzāns startēja kopā jaunajiem sportistiem un izcīnīja uz -
varu 10 000 m distancē vīriešiem ar pēdējo četru gadu
labāko rezultātu 44:21.8. 

Riharda Miškina (bijušais Ludzas treneris) piemiņai
vel tītajā turnīrā 11. oktobrī piedalījās daudz censoņu no
Preiļiem, kopumā iegūstot 9 godalgotās vietas. Arī šoreiz
Normunds Ivzāns sacentās ar jaunajiem sportistiem un
uzvarēja 5 km distancē ar rezultātu 21:33,89, kas ir šī gada
trešais labākais rezultāts. 

Aizvadīti pēdējie starti vasaras biatlonā
27.– 28. septembrī Madonā notika Latvijas čempionāta

2.kārtas sacensības vasaras biatlonā.
Pirmajā dienā veiksmīgs starts jaunajai Preiļu biatlonistei

Ilvai Valdonei. Pirmoreiz startējot «B» grupā, Ilva pār -
steidza ar veiksmīgo šaušanu divās guļus šautuvēs, kur no
desmit tikai viens mērķis palika neaizvērts. Vienīgajā stā -
vus šaušanā nopelnītie 3 soda apļi vairs pretiniecēm nedeva
iespēju Ilvu nobīdīt zemāk par bronzas pozīciju. Sprinta
krosā, kur mūsu jaunā sportiste jūtas pierastāk un sekmīgā
šaušana pirmajā šautuvē ļāva otrajā dienā kāpt uz goda pje-
destāla otrā pakāpiena. 

Otrajā dienā startējošo pulkam piepulcējās veterāni.
Sprintā 40+ grupā uzvaras lauri Pēterim Trubačam, 50+
grupā goda pjedestāla augstākais pakāpiens Leonīdam Val-
donim, pjedestāla otro pakāpienu «okupē» Feoktists Puš -
ņakovs. 

Preiļu džudisti veiksmīgi iesāk jauno sezonu
4. oktobrī Daugavpilī notika kārtējais džudo turnīrs jau-

nākajiem šī sporta veida pārstāvjiem. Sacensībās piedalījās
džudisti no Latvijas, Lietuvas un Baltkrievijas. Gandarījums

par to, ka preilieši guva labus rezultātus, izcīnot godalgotas
vietas. 1. vietā ierindojās Aivis Krūmiņš, Ričards Smans,
Ričards Jakovļevs, Gvido Streilis un Sofija Gžibovska. Uz
otrā uzvarētāju pakāpiena kāpa Dāvis Krūmiņš un Linards
Vaivods, trešā vieta turnīrā Maksimam Žukovam un Ērikam
Sergejevam.     

Latvijas čempionāts krosā Carnikavā
Latvijas čempionāts krosā 18. oktobrī  Carnikavā pulcē -

ja kuplu dalībnieku pulku. Arī trīs mūsu novada pār -
stāvji bija to vidū, kuri iesaistījās cīņās par čempionāta go-
dalgām.  Savu meistarību apliecināja Guntis Pastors, kuram
čem piona gods V18-A grupā 8 km distancē ar rezultātu 31
mi nūte 42 sekundes. V60 grupā 4 km distancē sudraba go -
dalga mūsu veterānam Feoktistam Pušņakovam – 20.02. 

Slēpotāju kross Pļaviņās
19. oktobrī divpadsmit Preiļu novada sportotāji piedalījās

Pļaviņu novada atklātajās sacensībās slēpotāju krosā. 
Par uzvarām savās vecuma grupās uz goda pjedestā la
augstākā pakāpiena go-
zējās Rainers Trubačs,
Guntis Pastors un Ilva
Val done. Otrās vietas sa-
vās vecuma grupās izcī-
nīja Mārcis Adamovičs,
Pēteris Trubačs un Leo-
nīds Valdonis, savukārt
Raivo Liniņš un Jolanta
Djubina kāpa uz goda
pje destāla trešā pakā -
piena.

Informāciju sagata-
voja Leonīds Valdonis,

Maija Paegle

SPORTS

Sirds var vienmēr gaismu izstarot, Un ikvienam savā tuvumā
Spīdēt, sildīt, satraukt, aplaimot Likt no jauna atplaukt sirsnībā. 

Sveicam «apaļajāS» jubilejāS oktobrī dzimušoS penSionāruS:
Annu Adamoviču, Pēteri Bortuli, Vitāliju Bramani, Ernestīni
Gavari, Staņislavu Laizāni, Jāni Mainuli, Annu Micāni,
Vaclavu Simanoviču, Leonīdu Soldatenko, Veroniku Vjaksi
un Antoņinu Zagorsku Preiļos.

SVEI CIENS VI SIEM PÂRÇJIEM PEN SI ONÂRIEM, 
DZI MUÐIEM ÐAJÂ MÇNESÎ!

Preiļu novada Pensionāru biedrība

Jauniešu biedrība PAKAC 
piedāvā jauna veida neformālas tikšanās

Jau pavisam drīz PAKAC (Preiļu Alternatīvās Kultūras
Atbalsta Centrs) nāks klajā ar jauna veida pasākumu – 
«50 JAUTĀJUMI», kurā tiks iesaistīti daudzi interesanti,
radoši un aktīvi cilvēki, dažādu organizāciju un profesiju
pārstāvji!

Šie cilvēki tiks aicināti uz tējas pēcpusdienu draudzīgā
atmosfērā, kurā tiks uzdoti 50 jautājumi par mums un pasākuma
apmeklētājiem interesējošām tēmām.
Sekojiet informācijai un esiet mīļi gaidīti mūsu pasākumos!

Kultūras centra pasākumi novembrī
F 1. novembris – 16. novembris Preiļu KN

konferenču zālē Francijas institūta producētā Ste -
fana Sudjēra fotogrāfiju izstāde «Latvijas ceļo-
jums»

F 7. novembrī plkst. 22.00 Saunas TN Super -
varoņu BALLE. Spēlē grupa «TITĀNIKS» (katrs
apmeklētājs tiks pie stilīga apmetņa un enerģijas
lādiņa, būs pieejami galdiņi). Biļešu cenas: EUR
3.00; pēc plkst.23.00 – EUR 4.00

F 8. novembrī plkst. 18.00 Pelēču KN Rude -
nīgs noskaņu pasākums «Kādā lietainā dienā»,
plkst. 21.00 Groziņu balle, uz balli ieeja: EUR 2.00

F 11. novembrī plkst. 16.30 Preiļos Lāčplēša
dienai veltīs sarīkojums: LĀPU GĀJIENS /gājiena
maršruts: pa Raiņa bulvāri līdz kultūras namam/,
PVLM muzeja ekspozīciju zālē izstāde J. BAŠKO
«GAISA FŪRMANIS», Kultūras nama lielajā
zālē  PVĢ  un Preiļu novada kultūras centra jau -
nie šu folkloras kopa «RŪTOJ»  dzied KARAVĪRU
DZIESMAS

F 15. novembrī plkst. 19.00 Saunas TN Latvi -
jas Republikas Proklamēšanas dienai veltīts sarī-
kojums «Latvija atdzimst ik gadu no jauna»

F 15. novembrī plkst. 19.00 Aizkalnes TN
Latvijas Republikas gadadienai veltīts pasākums
«Skaista mana tēvu zeme». Programmā: Aizkalnes
pagasta nomināciju «Gada cilvēks» pasniegšana;

Aizkalnes TN pašdarbnieku koncerts. Īpašie viesi
– f/k «SUDOBRI»

F 15. novembrī plkst. 21.00 Saunas TN Balle
F 16. novembrī plkst. 16.00 Preiļu KN Lat -

vijas Republikas Proklamēšanas 96. gadadienai
veltīts svinīgs sarīkojums «TU esi Latvija!» Pro-
grammā: Preiļu novada Goda pilsoņa goda zīmes
pasniegšanas ceremonija mākslinieka Jāzepa
Pīgožņa ģimenei; Preiļu novada domes Atzinības
rakstu pasniegšana; Grupas Tirkiz Band koncert-
programma «AR CIEŅU LATVIJAI!»

F 19. novembrī pkst. 13.30 Pelēču KN Lat -
vijas Republikas Proklamēšanas 96. gadadienai
veltīts  svinīgs sarīkojums

F 21. novembrī plkst. 17.00 Preiļu KN Cirka
izrāde bērniem

F 23. novembrī Preiļu KN Starptautiskais
jauniešu ielu deju festivāls «Royal jam III»

F 28. novembrī plkst. 19.00 Preiļu KN jautra
komēdija «Sieviņa uz stundu vai kafija diviem».
Lomās: Jūlija Ļaha, Dainis Porgants, Jānis Ja rāns.
Biļešu iepriekšpārdošana KN kasē. Biļešu cenas:
EUR 5.00; EUR 6.00; EUR 8.00

F 28. novembrī plkst. 22.00 Pelēču KN
Jauniešu diskotēka. Ieeja: EUR 2.00

F 29. novembrī plkst. 12.00 Saunas TN Se -
nioru atpūtas pasākums «SUDRABSAPŅIEM – 5».

Plâ nâ ir ie spç ja mas iz mai òas, 
lû dzam se kot pa sâ ku mu afi ðâm!

Bezmaksas seminārs 
«Bērna zīdīšana – teorija un prakse»

Aicinām uz bezmaksas semināru «Bērna zīdīšana – teorija un
prakse» 5. novembrī plkst. 15.00 – 17.00 Aglonas ielā 1A, Preiļu
novada Sociālā dienesta zālē. 

AICINĀM PIETEIKTIES topošos un jaunos vecākus kopā ar zī-
dainīšiem, vecvecākus, medicīnas pārstāvjus un citus interesentus.
Semināra laikā būs iekļauta gan teorētiskā informācija, gan praktiski
padomi par zīdīšanas sākšanu, kā noteikt vai bērniņam pietiek piena,
kā rīkoties, ja tas pietrūkst, kādas grūtības var rasties, ēdinot bērnu ar
krūti, un kā tās risināt, kā beigt bērna zīdīšanu un citas tēmas. To po -
šās un jaunās mammas varēs apgūt zīdīšanas pozas, kā arī iepazīties
ar zīdīšanas palīglīdzekļiem. Laiks tiks atvēlēts arī dis kusijai un sav-
starpējai pieredzes apmaiņai.

Vairāk informācijas, zvanot Lienei Gžibovskai, tālr. 28366650,
Anitai Baltalksnei, tālr. 26633854, e-pasts: anita_baltalksne@inbox.lv
vai www.zidit.lv.

F  F  F

8. novembrī Preiļos seminārs par Tiešo pirkšanu
8. novembrī no plkst. 11.00 līdz plkst. 15.00 visi, kuriem nav

vienaldzīgi tas, ko jūs ēdat, esiet aicināti uz Tiešās pirkšanas se mi -
nāru Preiļos, Raiņa bulvāris 19, Preiļu novada domes sēžu zālē.

Semināra pirmajā daļā kopīgi vides eksperte Lāsma Ozola
dalīsies savā pieredzē un palīdzēs mums padziļināti izprast mūsdienu
pārtikas sistēmas negatīvās sekas un to, kāds ir ieguvums, ja pārtiku
iegādājamies tieši no bioloģiskiem ražotājiem.

Semināra otrajā daļā ar savu pieredzi, kā soli pa solim izveidot
Tiešās pirkšanas (TP) pulciņu, dalīsies vairāki TP pulciņu iniciatori.
Būs praktiski padomi, kā uzsākt pulciņa izveidi, kā uzturēt pulciņā
motivāciju un kas ir būtiski priekšnosacījumi, lai pulciņš darbotos
ilg laicīgi. Tāpat kopīgi izmēģināsim Tiešās pirkšanas pulciņa brīv -
prātīgās dežūras, iepazīsim visus posmus no pasūtījuma sagatavošanai
līdz saņemšanai, veicot pirmo izmēģinājuma pasūtījumu. Semināra
moderators – Mārcis Rubenis.

Semināru rīko entuziastu «grupiņa» no Preiļiem – Anna Briška,
Liene Vilcāne.  Kontaktpersona tiešajai pirkšanai – Zane Ruģēna,
+371 29326931, zane@dadzis.lv. Dalība seminārā – bez maksas.
Papildus informācija: www.tiesapirksana.lv

Uz tikšanos Preiļos! 

PATEICĪBA
Preiļu novada pensionāru biedrības (PB) valde ar

Preiļu novada domes un Preiļu kultūras nama dar -
binieku atbalstu un līdzdarbību 28. septembrī orga -
nizēja sarīkojumu mūsu novada senioriem, lai atzī -
mētu Starptautisko veco ļaužu dienu.

Pasākumā novada aktīvākajām seniorēm tika pas -
niegtas Preiļu novada domes Pateicības. Seniorus
sveica visjaunākās paaudzes vo kālais ansamblis

«Lāsītes», vadītāja Daina Erte. Koncertu sniedza
LNT šova «Dziedošās ģimenes» dalībnieces – māsas
Legzdiņas no Dobeles. 

Par atsaucību, atbalstu un līdzdarbību sarīkojuma
organizēšanā un tā norisē PB valde sirsnīgi pateicas
novada domei, tās priekšsēdētājam Aldim Adamo -
vičam, Preiļu kultūras nama darbiniekiem, sarīkojuma
vadītājai Silvijai Kurtiņai un vokālā ansambļa
«Lāsītes» vadītājai Dainai Ertei. 

Irēna Timošenko, PB valdes priekšsēdētāja

Preiļu 
Novada VÇSTIS

Preiïu novada domes 
in formatî vais izdevums 

lat vie ðu un krievu va lodâ. 
Adrese: Rai òa bulvâris 19,

Preiïi, LV–5301. 
Metiens – 5000 eks. 

Ie spiests SIA «Latga les Dru ka»,
Rç zek nç, Baz nîcas ielâ 28.

Atbil dîgâ par izdevumu
Maija Paegle, tâlr. 65322766, 
maija.paegle@preili.lv.
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ВЕСТИ Прейльского
Края

Приглашаем выдвинуть кандидатов на награждение
Похвальными грамотами Прейльской краевой думы

В связи с 96-й годовщиной Латвийской Республики, дума
Прейльского края приглашает выдвинуть на награждение
людей, которые своим трудом или общественной деятельностью
вносят значимый вклад в развитие Прейльского края. 

Представленные предложения рассмотрит дума, решая о
каждом кандидате в отдельности. Предложения и информацию о
выдвинутом кандидате просим предоставить в письменном виде
в Центр приёма и информации посетителей Прейльской краевой
думы до 31 октября.

Похвальные грамоты жителям края будут вручены на меро-
приятии Дня провозглашения Латвийской Республики 16 ноября.
С положением о порядке присвоения Похвальных грамот можно
ознакомиться на домашней странице думы Прейльского края
www.preili.lv.

Язепу Пигознису посмертно присваивают 
звание Почётного гражданина Прейльского края

25 сентября, решением заседания депутатов думы Прейльского
края, выдающемуся художнику Язепу Пигознису после смерти
присвоено звание Почётного гражданина Прейльского края.
Высокую награду, присвоенную художнику за вклад в сохранение
и развитие профессионального и народного искусства Латгалии
и Прейльского края, на мероприятии Дня провозглашения
Латвийской Республики, 16 ноября, получат родственники
Язепа Пигозниса. Кандидатуру Язепа Пигозниса на получение
звания Почётного гражданина Прейльского края выдвинул
Прейльский Музей истории и прикладного искусства.

На всех должностях, и на протяжении всего своего рабочего
века, художник заботился о качестве культуры родной Латгалии и
оказывал помощь в организации выставок художников Латгалии, в
том числе, международных. 

В выставках Язепс Пигознис принимает участие с 1952 года.
Многие из них были представлены в Прейли, Резекне, Лудзе,
Краславе, Ливаны, Екабпилсе, Балви и в других городах Латвии.
Язепс Пигознис был активным участником пленеров, и в пленерах
художников в Прейли участвовал с 1998 года. Художник подарил
Прейльскому Музею истории и прикладного искусствав коллекцию
«Прейли в картинах»пять своих работ. 

После смерти художника семья приняла решение о передаче
личных вещей, архивных материалов и отдельных работ Язепа Пи-
гозниса в Прейльский Музей истории и прикладного искусства.
Первый подарок (почти 200 предметов) музей уже получил. В
ноябре этого года, при поддержке семьи Пигознисов, в Прейли
будет открыта выставка памяти художника. 

Майя Паэгле

Приглашают выдвинуть кандидатов 
на конкурс «Доброволец года»

Общество «Прейльский центр НВО» приглашает пред-
ставителей негосударственного сектора выдвинуть своих
кандидатов на конкурс «Доброволец года в Прейльском,
Варкавском, Ливанском, Риебиньском и Аглонском крае».

Конкурс организован в рамках проекта № 2012.EEZ/DAP/MAC/
203/1/L/050/2014 «Способствование развитию сопричастной де-
мократии в Прейльском, Аглонском, Варкавском, Риебиньском и
Ливанском крае». Положение конкурса опубликовано на домашней
странице www.preilunvo.lv, подробная информация по телефонам
26636243 (Инета) или 29287410 (Артис).

21 октября, на торжествен-
ном мероприятии с символи-
ческим разрезанием ленточки,
поздравлениями и подарками
гимназистам и персоналу, после
реновации двери открыла новая
пристройка – комплекс пита-
ния.

Директор гимназии Лигита
Пауниня в своей речи сказала,
что наконец-то сбылась давняя
мечта, исполнения которой ждали
уже 18 лет, с того момента, когда
коллектив созданной Прейльской
Государственной гимназии начал
работу в Прейли, на улице Коо-
ператива, 6. Директор рассказала,
что за время истории гимназии
сделано очень многое и сейчас
можно сказать, что гимназия
полностью реновирована.

На мероприятии открытия
столовой присутствовали пред-
ставители руководства Прей-
льской краевой думы, депутаты
и ответственные работники думы,
Управления образованием, руко-
водители учебных заведений, ра-
ботники и учащиеся гимназии,
партнёры по сотрудничеству.
Звучали музыкальные номера в
исполнении воспитанников, по-
желания гостей, новые помещения
освятил декан Прейльской като-

лической церкви Янис Степиньш.
Работы по реновации столовой

выполняла фирма ООО «RE RE
04», реализуя мероприятие «Стро -
ительство пищевого блока Прей-
льской Государственной гимназии
и приобретение стационарного
оборудования» проекта № 3DP/
3.6.2.1.0/13/IPIA/VRAA/006/019
«Развитие инфраструктуры учеб-
ных заведений Прейльского края»
Европейского фонда региональ-
ного развития.

В рамках проекта выполнена
полная реновация здания – утеп-

лено здание и возобновлён фасад,
установлена крыша, лестница,
окна, двери, проведён водопровод,
канализация, система отопления
и вентиляции, выполнен ремонт
потолков, стен, пола и установлено
кухонное оборудование. Работы
по реновации столовой проходили
в период времени с 28 августа
2013 года по 26 сентября 2014
года. Расходы по реконструкции
составили 557 993,35 евро.

Иоланта Рубине
заведующая делопроизвод-

ством думы Прейльского края

2 октября в Прейльском
крае после реконструкции сда-
ны в эксплуатацию два отрезка
дороги: Прейли – Пилскалнс
на территории Прейльского
края и Губанишки – Лиелие
Ливмани в Пелечской волости. 

Реконструкция этих отрезков
дорог проводилась в рамках про-
екта СПС «Улучшение инфра -
структуры сельских дорог Прей-
льского края II», общая протяжё н -
ность дорог – 1,5 км. Общая до -
говорная стоимость строительных
работ составила 132 087,48 евро.

Продолжаются масштабные
работы по реконструкции дорог
в рамках проекта Латгальской
программы «Улучшение инфра-
структуры улиц и дорог Прей-
льского края», где предусмотрена

прокладка асфальтобетонного по-
крытия на улицах с грантовым
покрытием в центрах Пелечской,
Саунас, Айзкалненской волостях
Прейльского края и строительство
пешеходного тротуара от Прейли
до центра Прейльской волости.
Общие расходы проекта состав-
ляют 1 424 638,48 евро.

В настоящее время уже за-
вершена реконструкция улицы
Яунатнес, протяжённостью 0,62
км, в посёлке Пелечи Пелечской
волости. В посёлке Айзкалне
Айзкалненской волости проло-
жено новое асфальтное покрытие
протяжённостью 1,58 км и сде-
ланы протоки на улицах Яунибас,
Торня, Пумпура и Витолу. Сейчас
проходят работы по благоустрой-
ству обочин дорог.

В городе Прейли – на улицах
Накотнес, Дарзу, Целтниеку и
Лауку – протяжённостью 1,001
км выполнены работы по подго-
товке дороги для прокладки но-
вого асфальтного покрытия. В
полную силу продолжается строи-
тельство пешеходного тротуара
и велодорожки на отрезке от го-
рода Прейли до посёлка Личи про -
тяжённостью 0,822 км. Работы
на данных объектах ведёт А/О
«Управление дорог».

И в посёлке Прикули Саунас
волости уже завершены строи-
тельные работы. Новый асфальт
положен на улицах Миера, Ме-
ханизатору, Миера-Механизатору,
Заля, Лиепу и Сколас, протяжён-
ностью 3,17 км. Работы в посёлке
выполняла фирма «Биндерс».

Майя Паэгле

Председатель думы Прейльского края 
Алдис Адамовичс избран в 12 Сейм ЛР

22 октября Центральная избирательная
комиссия утвердила окончательные результаты
выборов в 12-й Сейм Латвийской Республики,
среди пяти руководителей самоуправлений,
прошедших в Сейм есть и председатель думы
Прейльского края Алдис Адамовичс.

Алдис Адамовичс надеется, что работа в
Сейме откроет новые возможности и он сможет по-
мочь в решении многих вопросов, затрагивающих
компетенции и функции самоуправления. Работая

вместе, нужно будет стараться добиться, чтобы большее внимание
в государстве было привлечено к регионам и сельским территориям.
Важный вопрос и в поддержке предпринимательства, о чём много го-
ворилось, но недостаточно делалось. Наибольшая поддержка необ -
ходима большим предприятиям, наибольшим налогоплательщикам.

Полномочия председателя думы закончатся с того дня, когда он
будет утверждён на должности депутата Сейма. Решение об
окончании полномочий депутата думы до срока будет принято на
следующем заседании думы, как только будет получено письменное
заявление депутата о снятии полномочий в думе.

Открыт новый корпус Прейльской Государственной гимназии

Успешно проходит реконструкция дорог и улиц в Прейльском крае

На очередном заседании
думы депутаты приняли ре-
шение выделить средства для
софинансирования проектов
обществ и учебных заведений,
поддерживая инициативы жи-
телей края. 

Прейльская Музыкальная и
художественная школа примет
участие в проекте «Приобретение
музыкальных инструментов для
оркестра аккордеонистов Прей-
льской Музыкальной и художе-
ственной школы». Общие расходы
проекта составляют 7114,36 евро,
90% из них – софинансировани-
еELFLA, самоуправлением пред-
усмотрено софинансирование в
размере 10% – 711,44 евро.

Решено поддержать проект
общества «Талдери» – «При-
обретение национальных костю-
мов для танцевального коллек-
тива среднего поколения «Тал-
дери» II этап», где в случае под-
держания проекта предусмотрено

софинансирование самоуправле-
ния в размере 10%, что составляет
700 евро. Общие расходы проек -
та – 7000 евро, 90% из кото рых –
софинансирование ELFLA.

Проекту «Приобретение му-
зыкальных инструментов для
развития творческого потен-
циала детей» общества «Центр
поддержки семьи «Пукюзирнис»»
самоуправление предусмотрело
софинансирование в размере
603,53 евро, что составляет 10%
от общих расходов проекта –
6035,28 евро.

На заседании думы поддержан
и проект «Мероприятия содей-
ствия для развития творческих
способностей жителей Айзкал-
ненской волости» общества «Об-
щественный центр «Айзкалне»»,
в рамках которого планируется
приобрести костюмы и музы-
кальные инструменты для жен-
ского вокального ансамбля. В
случае поддержания проекта

предусмотрено софинансирование
в размере 10% –260 евро. Общие
расходы проекта –  2600 евро.

Поддержанные проекты пла-
нируют получить финансирова -
ние из 4 действия «Содействие
развитию способностей сельских
жителей и разнообразию меро-
приятий» 2 мероприятия «При-
обретение и установка оборудо-
вания, техники, информационных
технологий и программного обес-
печения и создание инфраструк-
туры для разнообразия обще-
ственных мероприятий  для мест-
ных жителей» мероприятия «Раз-
нообразие сельской экономики
и способствование качеству жиз -
ни на территории осуществления
стратегии местного развития»
Программы развития села на
2007 – 2013 год. 

Софинансирование проектам
предусмотрено в бюджете само-
управления на 2015 год.

Майя Паэгле

Самоуправление софинансирует проекты учреждений и обществ
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ВЕСтИ Прейльского Края

13 октября Прейли посетили
директор Французского инсти-
тута в Латвии, советник по-
сольства Франции в Латвии
по вопросам сотрудничества и
культуры Дени Дикло (Denis
Duclos) и представители Фран-
цузского института в Латвии.

Гостей края в думе Прейльс -
ко го края принял заместитель
председателя думы Юрис Кова-
левскис, в беседе принял учас -
тие руководитель центра культу -
ры Прейльского края Гунтис
Скримблис.

Юрис Ковалевскис ознакомил
гостей с Прейльским краем, со-
бытиях в разных областях и ос-
новными направлениями разви -
тия края. Особый интерес гостей
был обращён на вопросы куль-
туры, образования и междуна-
родного сотрудничества в крае.
Обсуждались и возможные сферы
сотрудничества в будущем, пред-
усматривая более широкое и ак-
тивное сотрудничество в области
культурного обмена и способствуя
мероприятиям туризма.

Директор и представители
Французского института в Латвии
осмотрели Галерею кукол, с экс-
позицией которой ознакомила
сама художник Елена Михайлова,
побывали в Прейльской Главной
библиотеке, где в роли «гида»

выступила заведующая отделом
Детской литературы библиотеки
Вилхелмине Якимова. Гости вос-
хищались работами Елены Ми-
хайловой, были рады увидеть
просторные помещения библио-
теки и оценить широкие воз-
можности для посетителей. При-
знательно были оценены формы
работы, предлагаемые библио-
текой для самых маленьких чи-
тателей.

Дени Дикло и Юрис Кова-
левскис приняли участие и в от-
крытии выставки фотографий
Стефана Судьера (Франция) «Лат-
вийское путешествие» в малом
зале дома культуры. Выставка

создана в сотрудничестве с Фран-
цузским институтом в Латвии,
используя те фотографии, которые
появились, когда автор пешком
пересекал Латвию с запада до
востока по полям, лесам, отда-
лённым уголкам, большим доро-
гам, дорожкам и тропинкам. 

Своей выставкой французс -
кий фотограф приглашает от-
правиться по его следам и узнать
простую и нетронутую красоту
ландшафта Латвии, которую каж-
дый может увидеть в фотографиях
Стефана Судьера. 

Выставка в доме культуры
будет открыта до 16 ноября.

Майя Паэгле

В конкурсе проектов ЛМт
поддержку получил проект Са-
лас основной школы «Обору-
дование детской игровой пло-
щадки». Имеющаяся площадка
обустроена в 2000 году и уже
устарела. 

Строительные работы на пло-
щадке проводили работники
Салас основной школы под ру-
ководством Яниса Козулиса. В
реализации проекта активное
участие принимали Волдемарс
Мадаланс, Юрис Кодорс, Лео-
нардс Вайводс. В оформительс -
кую работу активно включилась
учительница рисования Анита
Вяксе, ей помогала мама девочки
Алисы из дошкольной группы –
Инесе Кузнецова. 

Радует, что теперь дети смогут
находиться на игровой площадке
до позднего вечера. Игровая пло-
щадка установлена в школьном
саду. Дети вместе со старшими
братьями и сёстрами, родителями,
бабушками смогут проводить
здесь свободное время, развивая
физические способности, учась

играть, строить замки из песка.
Занятия для себя смогут найти
дети разного возраста, поскольку
установлены элементы для раз-
личных занятий и для детей
старшего возраста – баскетболь -
ная корзина, беседка, брусья и
штанга. Больше всего востребо-
ваны двое качелей, одни – для
детей младшего возраста, вторые
– для детей постарше. Конструк-
ция качелей безопасна и ста-
бильна, площадка оформлена в
яркие краски – нравится не толь -
ко детям, но и взрослым.

По-моему, выбранное место
очень правильное, поскольку на
протяжении всей недели площадка
заполнена детьми. Несмотря на
то, что пришла осень, она остаётся
любимым местом времяпровож-
дения детей. И молодые семьи,
которые живут в Прейли, а на
выходные приезжают к роди -
телям, вместе с бабушками при-
ходят на площадку.

Работы по оборудованию пло-
щадки завершены. Дети радова-
лись этому уже весь сентябрь и

октябрь, пока шли работы. Как
признают сами работники, дети
с нетерпением ждали каждый
новый объект площадки.

Рада, что наши работники
сделали всё, чтобы на игровой
площадке было безопасно и при-
ятно находиться всем, кто её ис-
пользует. Стиль игровой площадки
тоже отличается от других, по-
скольку её устанавливали своими
силами.

Школьная среда дружественна
детям всех возрастов. Здесь дети
могут развивать свои физические
способности, получать новые на-
выки, содержательно проводить
свободное время вместе, подру-
житься с другими детьми, раз-
вивать разговорную речь, учась
понимать других, и помогать
другим детям. Спасибо ЛМТ за
то, что они организуют такие
проекты, что была возможность
участвовать, за радость для всех
– и больших, и маленьких.

Валентина Лининя,  
директор Салас основной

школы

Площадка для игры и отдыха – для радости и развития

Успешно близится к завершению реновация
многоквартирного дома на улице Лиепу, 28
В рамках мероприятия «Мероприятия по улучшению тепло-

устойчивости многоквартирных домов» Европейского фонда ре-
гионального развития (ЕФРР), администрируемого Латвийской
агентурой инвестиций и развития (ЛАИР), проходит реализация
проекта № DMS/3.4.4.1.0/13.10/107 «Повышение энергоэффектив -
ности в многоквартирном доме», адрес – улица Лиепу, 28, Прейли. 

Договор с ЛАИР о 50% возврате оправданных расходов рено -
вации заключён 28 мая 2013 года. Работы по реновации жилого
дома выполняет ООО «Прейлю целтниекс», контроль над строи-
тельством обеспечивает сертифицированный специалист Волде -
марс Упениекс. Общие относимые расходы проекта составляют 
67 200,81 евро, ссуда SWED банка получена на семь лет. 

Работы по реновации дома начались в сентябре этого года, и,
благодаря хорошим погодным условиям и плодотворной работе
специалистов местного предприятия – ООО «Прейлю целтниекс»,
строительные работы уже близятся к завершению. В рамках
проекта проведены комплексные мероприятия для уменьшения
потери тепла, улучшен внешний вид дома – утеплены все внешние
стены, цоколи и фасад, заменены окна и двери, утеплено пе -
рекрытие погреба и чердака, заменена крыша, покрашен фасад и
выполнена реновация системы отопления.

Жители дома будут в выигрыше
В настоящее время в доме полностью завершена реновация си-

стемы отопления, во всех квартирах установлены регулируемые
радиаторы – жители сами смогут выбрать нужную температуру по
своему желанию. Новая система будет намного удобнее, поскольку,
уезжая на долгое время, радиаторы можно будет установить на ми-
нимальную подачу тепла, таким образом, экономя плату за отоп -
ление. В доме обеспечен индивидуальный учёт теплоэнергии, в
каждой квартире установлен счётчик тепла.

Дума Прейльского края оплатила расходы по энергоаудиту
здания и, благодаря председателю правления ООО «Прейлю саим-
ниекс» Янису Мурниеку, было найдено решение ликвидировать ра-
стущий долг за коммунальные услуги одной из квартир.

Выполнение реновации доверено опытным строителям
Коммерческий директор ООО «Прейлю целтниекс» Эгилс

Стиканс рассказал, что все работники предприятия получили
знания о реновации домов на семинарах, и в этом году приобретённые
знания закреплены, все работники получили сертификаты. На счету
ООО «Прейлю целтниекс» это уже седьмой реновированный дом,
строители и в дальнейшем будут участвовать в конкурсах, поскольку
предприятие показало себя и прейльчане им доверяют.

Эгилс Стиканс признаёт, что реновация зданий была выгоднее
и жителям, и строителям, на начальном этапе реновации домов,
примерно три года назад, поскольку в рамках выделенного финан-
сирования строители могли использовать хороший материал и
сделать больше. В течение последних двух лет изменилась ставка
НДС, социальные выплаты, введён евро, поэтому перед заключением
договора нужно было оценить объём проводимых работ и убедиться
в том, что можно будет выполнить все предусмотренные работы,
не подводя жителей, и не работая со знаком минус.

Плюсы реновации подсчитаем позже
Как признаётся председатель правления общества улицы Лиепу,

28 Карина Ветошкина, оглядываясь на два года, прошедшие с
момента начала переговоров с жителями, нужно сделать вывод, что
в процессе реновации домов не все вопросы упорядочены на госу-
дарственном уровне. Самая большая проблема – привлечение фи-
нансирования. Были переговоры и с разными банками, и с ООО
«Прейлю саимниекс» о возможном займе. Сейчас банки не хотят
давать кредит проектам такого вида, несмотря на то, что имеется
возможность привлечь «Латвийское гарантийное агентство». Карина
Ветошкина считает, что государство должно обеспечить сотрудничество
с одним из банков, в обязанности которого входила бы выдача кре -
дита, если «Латвийское гарантийное агентство», оценив ситуацию,
согласилось выдать гарантию. Настоящая ситуация обратная –
вначале ситуацию оценивает банк, и, если банк не желает, то гаран-
тийное агентство даже не подключается.

Второй момент, мешающий процессу реновации – то, что реа-
лизацию проекта нельзя начать, если у общества нет накопления в
несколько тысяч. За всё нужно платить – за техническую оценку и
энергоаудит (в Прейли это оплачивает самоуправление), за
разработку проекта, страхование и другие вещи, о которых вначале
не задумываемся, поскольку впервые берясь за такое масштабное
дело, невозможно представить, какие расходы ждут общество.

В качестве ещё одного негативного момента нужно упомянуть
то, что в рамках проекта можно освоить только определённую
сумму с квадратного метра, а небольшому дому этой суммы недо-
статочно для того, чтобы учесть все нужды. Поэтому Карина
Ветошкина выражает благодарность всем жителям дома, которые
поняли необходимость и сами искали деньги для замены окон и ра-
диаторов в квартирах, так как это не было предусмотрено в проекте.

Все плюсы реновации жители дома смогут сосчитать только
тогда, когда будут завершены строительные работы и получено фи-
нансирование от ЛАИР. Но уже сейчас можно видеть новый визу-
альный образ дома, оценить новую систему отопления. Больше
всего жители дома радуются новой крыше, поскольку старая была
в аварийной ситуации и потолки квартир верхних этажей протекали
во время оттепели и дождей. Насколько большой будет экономия
тепла, посчитаем в течение этой и следующих зим.

Майя Паэгле

В Прейли гостят представители Французского института

Цель проекта – создать но-
вые и усовершенствовать имею-
щиеся общественные пункты
доступа интернета на террито-
рии края, чтобы способствовать
вовлечению в социальные, эко-
номические и культурные про-
цессы и улучшить качество
жизни общества. 

В рамках проекта Прейльская
краевая дума планирует создать
на территории края шесть новых
общественных пунктов доступа
интернета, на которых будет
обес печена возможность под -
клю чения компьютерной тех -
ники: установлено оборудование
беспроводной сети и приобре -
тено многофункциональное обо-
рудование, два новых пункта с
доступом к зоне подключения
беспроводного интернета, а так -
же, усовершенствовать один уже
имеющийся пункт обществен -

ного интернета в городе Прейли
– в здании думы Прейльского
края, заменив оборудование бес-
проводной сети интернета и при-
обретя необходимое оборудова-
ние, чтобы обеспечить достиже-
ние поставленной цели.

Общая сумма проекта со-
ставляет 33 362,35 евро, финан-
сирование ЕФРР составляет 85%
и национальное софинансирова-
ние – 15%. Продолжительность
внедрения проекта – 6 месяцев.

Проект будет осуществлён в
пяти территориальных единицах
Прейльского края: городе Прейли,
Айзкалненской, Пелечской, Прей-
льской и Саунас волостях.

В результате проекта будет
обеспечена возможность доступа
интернета широкому кругу об-
щественных групп, что позволит
улучшить качество жизни жителей
Прейльского края. 

Планируемые в проекте дей-
ствия: усовершенствование имею-
щихся пунктов доступа интернета
и создание новых пунктов обес-
печат широкому кругу общества
возможность доступа мощного
и качественного Интернета вне
помещений, используя возмож-
ности сети беспроводного ин-
тернета, удобного доступа Ин-
тернета в помещениях, посколь -
ку почти все здания приспособ-
лены для лиц с особыми нужда -
ми, пункты будут обеспе че ны
современным оборудованием, что
позволит не только пользоваться
услугами Интернета, но и вы-
полнять обработку, дигитализа-
цию и печать данных. Также,
обеспечат учёт использования
услуг и безопасную защиту дан-
ных.

Руководитель проекта
Санита Мелько

Утверждён проект Прейльской краевой думы Nr.3DP/3.2.2.2.0/14/IPIA/VRAA/075 
«Развитие общественных пунктов доступа интернета в Прейльском крае»
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ВЕСтИ Прейльского Края

В субботу, 25 октября, Прейльская 2 средняя
школа приглашала на празднование 70-летия
школы.  

Юбилей, 70-летие со дня основания средней
школы – это хороший повод оглянуться в прошлое
школы, выделить  главное и вспомнить о том,  как
и чем жила школа.

Средняя школа основана на базе Прейльской
городской 6-тиклассной основной школы в 1944
году. Обязанности директора школы были возложены
на учителя Антипенко Мартина Трофимовича.
Школа размещалась в нескольких зданиях. Но ос-
новным было здание на улице Тиргус,4 (пл. Базарная),
где размещались 5-10 классы до 1958 года.
Директор Максимов И. К., Почётный гражданин
города (2005 год) вложил много сил и энергии  в
строительство нынешнего школьного здания, соз -
дания базы для учебно-воспитательного процесса.
Семнадцать лет руководил школой Ливдан- Боторс
Д. Я. А Хлебников О. А. за 25 лет директорства ус-
пешно решал вопросы обновления школы и её по-
мещений. Ведь зданию школы уже за пятьдесят.

За все эти годы в школе работало более 260
учителей. Многие из них – это выпускники этой

же школы, их около 80. Около сорока лет и более
в этой школе учительствовали Олейников И. Д.,
Вишнякова Г. В., Степанова И. Г., Сабанская  П.
И., Зубарева Н. Т., Казак-Казакевич Т. В. и другие.
В настоящее время в школе работают учителя с
большим опытом педагогической работы, среди
них звание магистра имеют 17 педагогов.

В год основания русской средней школы в
Прейлях было более 400 учащихся.  Количество
учащихся менялось, так как в первые годы
обучение в средней школе было платным. Может
быть поэтому в первом выпуске лишь девять вы-
пускников. Количес тво учащихся постоянно уве-
личивалось до 1991 года (894!), а далее статистика
свидетельствует о ежегодном уменьшении и
сейчас в школе 202 ученика.

Происходили различные изменения в системе
образования. Так, в 1962-1965 годах было введено
призводственное обучение, поэтому срок обучения
11 классов. А с1994 года по настоящее время – 12
классов. В нашей школе выпускникам 14-го – 16-
ый выпусков была присвоена квалификация  по-
левод-механизатор или механизатор-садовод.

В 1994 году был введен билингвальный метод
обучения, что способствовало переходу на обучение
в средней школе на государственном языке. С
1998 года  школа двухпоточная. 

Всего в школе состоялось 64 выпуска. Аттестаты
зрелости получили 2599 выпускников. Среди вы-
пускников школы много педагогов (более 200),
медицинских работников, юристов, руководящих
работников. Многие выпускники патриоты своего
города, своего края, своим  честным добросовестным
трудом способствуют переменам в городе к лучшему.  

В школе много  интересных  и полезных дел,
традиций и новых начинаний. Во все времена
школа жила и живёт неповторимой, подгоняемой
звонком суетой и строгим расписанием уроков. И
пусть так будет всегда. Ведь школа – это наш
второй дом!

Максимова В. А., основательница музея
истории Прейльской средней школы №2

Из истории Прейльской средней школы Nr.2

15 августа 1964 года в Айз-
калненском поселковом совете
брак зарегистрировали Веро-
ника и Эдуардс бицани. 50 лет,
прожитые вместе, для обоих
юбиляров богаты опытом, по-
ниманием жизни и людей. Со-
всем недавно, в день встречи,
когда золотая пара делилась
воспоминаниями, было радост-
но встретить энергичных, доб-
росердечных и богатых душой
людей. Вероника и Эдуардс и
сегодня живут с той любовью,
которая начиналась в юности.

Друг друга они заметили на
балу в Айзкалне, дружили более
двух лет, поняли, что подходят
друг другу, и поженились. Как
рассказал Эдуардс, в молодости
искал девушку по себе, поскольку
рос без матери, а Вероника жила
только с мамой. Ему всегда нра-
вилось пошутить, назвав девуш-
кам не настоящее имя, но, когда
встретил Веронику, решил не
делать этого. Позже – после ре-
гистрации брака – молодая семья
обвенчалась в церкви, но через
некоторое время пришлось пе-

режить неприятные события, Ве-
ронику уволили с работы, тре-
бовали объяснений. Молодой се-
мье помог местный сотрудник
колхозной администрации.

Родители Вероники и Эдуарда
жили в Айзкалненской волости,
мама Вероники – в деревне Ап-
шениеки, отец Эдуарда – в Его-
ришках. И молодая семья первые
два года жила в Апшениеках и
работала в колхозе, позже пере-
ехали жить на территорию колхоза
«Циня», там же работали, а
позже, после объединения кол-
хозов, продолжали работать в
колхозе Ленина. Одиннадцать
лет назад Вероника и Эдуардс
переехали жить в Прейли.

Вероника в колхозе выполняла
разную работу – работала конт-
рольным ассистентом, на складе
запчастей, на складе кормов, в
полеводческой бригаде. Эдуардс
после службы в армии два года
работал в местном колхозе, но
не хотел мириться с малым и
стал искать новые возможности.
Какое-то время принимал участие
в строительстве Айзкраукленской
ГЭС, работал в совхозе Аматас
– пилил деревья в лесу, по
совету директора совхоза начал
учиться и получил образование

тракториста-машиниста. У Эду-
арда всегда была работа, связан-
ная с техникой – работал на ком-
байнах для уборки льна и карто-
феля, много лет работал шофёром.
И сейчас с радостью садится в
свой личный автомобиль,чтобы
вместе с женой поехать за гри-
бами и ягодами.

Гостив у юбиляров, много
говорили о событиях того вре-
мени, встреченных в жизни лю-
дях, отношениях между колле-
гами. Оба рассказывали о своих
воспоминаниях детства, юности,
рабочих буднях. Время было
сложное, было нелегко, но рядом
с тяжёлой работой шли юмор,
трудолюбие и ответственность.
«У человека должна быть цель в
жизни» – серьёзно сказал Эдуардс,
и тут же вспомнил сердечный и
весёлый случай, заставивший
всех улыбнуться.

В семье выросли двое сыно-
вей – Виталий и Волдемарс,
есть две внучки, которые сейчас
живут и учатся за границей, по-
скольку поиски работы забросили
невестку за рубежи Латвии. 

Какое-то время Вероника и
Эдуардс заботились о внучках, а
сейчас ждут, когда они приедут
в гости. В гости приезжают и

сёстры обоих юбиляров.
Увлечение юбиляров – походы

за грибами и ягодами. Эдуардс
иногда помогает знакомым в
строительных работах, ходит на
охоту, получая удовольствие и
заряд здоровья от нахождения в
лесу и физической нагрузки, до-
быча не важна. Вероника в сво-
бодное время вяжет, летом ра-
дость дарят цветы.

Вероника и Эдуардс – энер-
гичные, трудолюбивые, добро-
сердечные, с радостью встречают
каждое событие в их жизни и
очень хотят дождаться правнуков.
Как признаются сами, между
ними честные отношения, ничего
друг от друга не скрывают, и ко-
шелёк всегда был общий, по-
скольку всегда договаривались,
что покупать, что можно себе
позволить. Понимание, весёлый
нрав, чувство юмора – те свойства,
которые вели и ведут семью Би-
цанов по излучинам жизни, при-
нося удовлетворение от сделан-
ного и пережитого, и привели
обоих к золотой свадьбе. 

Пусть здоровье, любовь и
благополучие идут по жизни ря-
дом с Эдуардом и Вероникой
Бицанами и далее!

Майя Паэгле

Золотую свадьбу отмечают Вероника и Эдуардс бицани

Информация полиции самоуправления 
о результатах работы в сентябре

Полицией самоуправления Прейльского края в сентябре этого
года за констатированные административные нарушения составлено
56 протоколов административных нарушений, из них: за употребление
алкогольных напитков в общественных местах или нахождение в
общественном месте в состоянии алкогольного опьянения – 34 про-
токола, за употребление алкогольных напитков несовершеннолетними
– 1 протокол, за вовлечение несовершеннолетних в распитие
спиртных напитков – 1 протокол, за административные нарушения
правил дорожного движения – 12 протоколов, 3 протокола
составлены за проживание без действительного удостоверяющего
личность документа, 2 – за проживание без декларированного
места жительства, 1 протокол – за невыполнение правил ухода за
ребёнком, 1 протокол – за нарушение правил содержания животных,
1 протокол – за неоправданный вызов специальных служб.

В течение месяца получена и обработана информация о разного
вида нарушениях безопасности и общественного порядка на админи-
стративной территории края – 34 вызова и заявления, рассмотрены за-
явления физических и юридических лиц и даны ответы в 12 случаях.

В процессе работы подготовлены и высланы различного вида
административные материалы учреждениям, юридическим и физи-
ческим лицам, всего 63 документа. Совместно в должностными
лицами Прейльского отделения управления Латгальского региона
Государственной полиции проведены 9 мероприятий по обеспечению
безопасности и общественного порядка на административной тер-
ритории Прейльского края. 

Янис трубачс,
начальник полиции самоуправления Прейльского края

Владелица Прейльской Галереи кукол Елена Михайлова не-
давно вернулась с 10-й международной выставки кукол «Салон
кукол» в Москве, которая проходила со 2 по 5 октября.

Елена Михайлова получила одну из главных наград выставки –
номинацию «Мастер кукол». Как признаётся сама художница, эта
награда – наибольшее признание её творчества.

Поздравляем и желаем новых успехов!
Майя Паэгле

У Прейльской Галереи кукол – достижение
на международной выставке в Москве

АО «Латвэнерго» и в этом году поддерживает
многодетные семьи Латвии и дарит им пода-
рочные карты на сумму 84,24 EUR для расчётов
за электричество.

Подарочные карты может получить каждая,
проживающая в Латвии семья, в которой 3 и
больше несовершеннолетних детей. Подарочная
карта относима к указанному заявителем договору
– сумму карты можно отнести и к жилищному до-
говору, если семья снимает жильё, или к договору
на хозяйствование дома. Семье не нужно будет
платить за электричество, пока не будет использован
оплаченный подарочной картой расход энергии.

Подать заявки на получение подарочной карты
можно в электронном виде на портале www.
e-latvenergo.lv, заполнив электронную «Форму за-
явлений многодетных семей» или в Центре обслу-
живания клиентов, заполнив бланк заявления.
Центры поддержки клиентов в Латгалии: в Дау-
гавпилсе на ул.Михоэлса, 68; в Екабпилсе на
ул.Яуна, 31/а; в Резекне на аллее Освобождения, 88.

Подать заявки на подарочную карту можно до
31 декабря 2014 года. 

Подробная информация  на домашней странице
Латвэнерго http://www.latvenergo.lv/lat/klientiem/
atbalsts_daudzbernu_gimenem/.

Приглашаем многодетные семьи получить 
подарочные карты АО «Латвэнерго»

g

Администрация Прейльской средней школы №2:
(слева) Римма Гаврилова, Лилита Башко, директор
Надежда Хлебникова, Айварс Подскочий, Мария
Анищенко, Жанна Лебедевича
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ВЕСтИ Прейльского Края

Стадион Приекульской основной школы пополнен
новым сектором для метания ядра и диска
26 сентября, в рамках Олимпийского дня, спортивный

стадион Приекульской основной школы был пополнен
новым сектором для метания ядра и диска. Поскольку  я
сам занимаюсь этими видами спорта, то у меня есть
опыт и навыки, чтобы обучать детей этим дисциплинам
лёгкой атлетики. Стадион Приекульской основной школы
хорошо оснащён, есть футбольное поле, волейбольная
площадка, сектор для прыжков в длину, беговая дорожка
протяжённостью 250 метров. На территории спортивного
стадиона оборудован тренажёрный зал (реализованный
обществом «Нюанс» проект), который доступен всем
жителям волости.

Янис браковскис, 
учитель спорта Приекульской основной школы

нормундс Ивзанс 
побеждает в нескольких турнирах

6 сентября, за неделю до чемпионата в городе Измир
(Турция), прейльчанин Нормундс Ивзанс принял участие
в международных соревнованиях по ходьбе в литовском
городе Друскининкай. На дистанции 5000 м Нормундс
занял 1 место, установив рекорд трассы – 21:26.27. Ра -
дуемся успехам сына Нормунда – Райво Лининя, кото -
рый на этих соревнованиях одержал победу, установив
личный рекорд на дистанции 1 км - 4:53. В соревнованиях
участвовала и шестилетняя Франциска Лининя, которая
прошагала 1 км и была самой юной участницей турнира. 

13 сентября Нормундс Ивзанс участвовал во втором
чемпионате Латгалии среди сеньоров в Вишки Даугавпилс -
ского края. Преодолев дистанцию 5 000 м с результатом
21:09,2, Нормундс улучшил рекорд Латвии в возрастной
группе 40+.

27 сентября на соревнованиях, посвящённых 110
дню рождения Яниса Далиньша в Огре, в которых уча-

ствовали спортсмены из Швеции, Литвы и Латвии,
лучший результат среди молодых спортсменов показал
Райво Лининьш, установивший рекорд этих соревнований
по ходьбе на дистанции 1 км – 04:56.7. На втором месте
прейльчанин Илья Беляев с результатом 05:58.7. Нормундс
Ивзанс стартовал вместе с молодыми спортсменами и
одержал победу на дистанции 10 000 м среди мужчин с
лучшим за последние четыре года результатом - 44:21.8.

11 октября, в турнире, посвящённом памяти Рихарда
Мышкина (бывший тренер из Лудзы), принимали
участие многие спортсмены из Прейли, всего завоевав 9
наград. И в этот раз Нормундс Ивзанс соревновался с
молодыми спортсменами и победил на дистанции 5 км с
результатом 21:33,89.
Проведены последние старты летнего биатлона

27 – 28 сентября в Мадоне состоялся второй этап
чемпионата Латвии по летнему биатлону. В первый день
успешный старт у молодой биатлонистки Илвы Валдоне.
Впервые стартовав в группе «В», Илва удивила точной
стрельбой в положении лёжа (девять попаданий из
десяти). Но полученные на стрельбе в положении стоя
три штрафных круга не позволили Илве подняться
выше бронзовой ступени пьедестала почёта. Спринтерский
кросс, где наша юная спортсменка чувствует себя при-
вычнее, и успешная стрельба позволили во второй день
подняться на вторую ступеньку пьедестала.

Во второй день к группе стартовавших спортсменов
присоединились ветераны. В спринте в группе 40+
победа у Петериса Трубача, в группе 50+ победу одержал
Леонид Валдонис, серебро у Феоктиста Пушнякова.
Прейльские дзюдоисты начинают новый сезон

4 октября в Даугавпилсе прошёл очередной турнир
по дзюдо для самых юных представителей этого вида
спорта. В соревнованиях участвовали дзюдоисты из
Латвии, Литвы и Белоруссии. У наших юных спортсменов

хорошие результаты, заняты призовые места. 1 место
заняли Айвис Круминьш, Ричардс Сманс, Ричардс Яков-
левс, Гвидо Стрейлис и София Гжибовска. На вторую
ступеньку поднялись Давис Круминьш и Линардс Вай -
водс, третье место у Максима Жукова и Эрика Сергеева.

Чемпионат Латвии по кроссу в Царникаве
Чемпионат Латвии по кроссу 18 октября в Царникаве

собрал широкий круг участников. Трое представителей
нашего края были среди них и боролись за награды чем-
пионата. Своё мастерство подтвердил Гунтис Пасторс,
победивший на дистанции 8 км с результатом 31 минута
42 секунды (V18-A), В группе V60 на дистанции 4 км
серебряная награда у нашего ветерана Феоктиста Пуш-
някова (20.02).

Кросс лыжников в Плявиняс
19 октября двенадцать спортсменов Прейльского

края участвовали в открытых соревнованиях Плявиньского
края по кроссу. За победу в своих возрастных группах
боролись и на высшую ступеньку пьедестала поднялись
Райнерс Трубачс, Гун-
тис Пасторс и Илва
Валдоне. Второе место
в своей возрастной
груп пе заняли Марцис
Адамовичс, Петерис
Трубачс и Леонид Вал-
донис, а Райво Лини -
ньш и Иоланта Дюбина
поднялись на третью
ступеньку пьедестала
почёта.

Информацию 
подготовили 

Леонид Валдонис и
Майя Паэгле

СПОРт

ÂÅÑÒÈ 
Èí ôîð ìà öè îí íîå èç äà íèå äó ìû
Ïðåéëü  ñêî ãî îê ðó ãà íà ëà òûø -
ñêîì è ðóñ ñêîì ÿçû êå. Àä ðåñ:
Ïðåé ëè, LV – 5301, Áóëü âàð Ðàé -
íÿ 19. Òè ðàæ – 5000. 

Îò ïå ÷à òà íî è ìàêåòèðîâàíèå 
ÎÎÎ «Lat gales Druka», 
Ðå çåê íå, Áàç íè öàñ 28. 

Îò âåò ñò âåí íàÿ çà èç äà íèå –
Ìàéÿ Ïà ýã ëå, òåë. 65322766, 
e-mail: maija.paegle@preili.lv. 

Ïðåéëüñêîãî
Êðàÿ

Пусть будет жизнь полна добра и смеха. Желаем Вам здоровья и успеха 
Пусть в Вашем сердце молодость поет. На этот год и много лет вперед

Ïî ç ä ðàâ ëÿ åì ñ «êðóã ëûì» þáè ëå åì 
ðî äèâ øèõ ñÿ â îêòÿáðå ïåí ñè î íå ðîâ:

Анну Адамович, Петериса бортулиса, Виталия браманиса,
Эрнестину Гаваре, Станиславу Лайзане, Яниса Майнулиса, Анну

Мицане, Вацлава Симановича, Леонида Солдатенко, Веронику
Вяксе и Антонину Загорску в Прейли.
Ïîçäðàâëÿåì âñåõ ïåíñèîíåðîâ, ðîäèâøèõñÿ â ýòîì ìåñÿöå!

Общество пенсионеров Прейльского края

Молодёжное общество PAKAC предлагает
неформальные встречи нового вида

Уже совсем скоро PAKAC (Прейльский Центр под-
держки альтернативной культуры) предложит мероприятие
нового вида – «50 вопросов», с участием многих инте -
ресных, творческих и активных людей, представителей
разных органи заций и профессий! 

Эти люди будут приглашены на чашку чая в дружеской
атмосфере, где будут заданы 50 вопросов о нас и на темы,
интересующие присутствующих. 
Следите за информацией и ждём на наших мероприятиях!

F 1 – 16 ноября в конференц-зале Прей-
льского ДК – выставка фотографий Стефана
Судьера «Латвийское путешествие» (Франция).

F 7 ноября в 22.00 в Саунас НД - БАЛ Су-
пергероев. Играет группа «ТИТАНИК» (каждому
посетителю достанется стильная накидка и
заряд энергии, будут доступны столики). Стои-
мость билетов: 3,00 EUR, после 23.00 – 4,00 EUR.

F 8 ноября в 18.00 в Пелечском ДК - Осеннее
мероприятие «В один дождливый день», в
21.00 – бал с корзиночками, вход на бал: 2,00 EUR.

F11 ноября в 16.30 в Прейли – мероприятие,
посвящённое Дню Лачплесиса: ФАКЕЛЬНОЕ
ШЕСТВИЕ /маршрут шествия: по бульвару
Райниса до дома культуры/ в зале экспозиций
музея – выставка Я. Башко, в большом зале до -
ма культуры – фольклорный коллектив ПГГ и
Центра культуры Прейльского края «РУТОЙ»
исполняет СОЛДАТСКИЕ ПЕСНИ.

F15 ноября в 19.00 в Саунас НД – меро-
приятие, посвящённое Дню провозглашения
Латвийской Республики «Каждый год Латвия
возрождается заново».

F15 ноября в 19.00 в Айзкалненском НД –
мероприятие, посвящённое Дню провозглашения
Латвийской Республики «Красива моя родная
земля». В программе: вручение номинации
«Человек года» Айзкалненской волости; концерт
участников самодеятельности Айзкалненского
НД. Особые гости – ф/к «СУДОБРИ».

F 15 ноября в 21.00 в Саунас НД – БАЛ.
F 16 ноября в 16.00 в Прейльском ДК – тор-

жественное мероприятие, посвящённое 96-й го-
довщине Провозглашения Латвийской Респуб-
лики «ТЫ есть Латвия!» В программе: церемония
вручения знака Почётного гражданина Прей-
льского края семье художника Язепа Пигозниса;
вручение Похвальных грамот Прейльской
краевой думы; концертная программа группы
Tirkiz Band «С уважением к Латвии!»

F19 ноября в 13.00 в Пелечском ДК – ме-
роприятие, посвящённое 96-й годовщине Про-
возглашения Латвийской Республики.

F21 ноября в 17.00 в Прейльском ДК –
Цирковое представление для детей.

F23 ноября в Прейльском ДК – Междуна-
родный фестиваль уличных молодёжных танцев
«Royal jam III».

F 28 ноября в 19.00 в Прейльском ДК – ве-
сёлая комедия «Жена на час или кофе для
двоих». В ролях: Юлия Лях, Дайнис Поргантс,
Янис Яранс. Предварительная продажа билетов
в кассе ДК. Стоимость билетов: 5,00 EUR; 6,00
EUR; 8,00 EUR.

F 28 ноября в 22.00 в Пелечском ДК - Мо-
лодёжная дискотека. Вход: 2,00 EUR.

F 29 ноября в 12.00 в Саунас НД – меро-
приятие отдыха для сеньоров «СУДРАБСАП-
НИЕМ – 5».

В плане возможны изменения, 
просим следить за афишами мероприятий!

Бесплатный семинар «Кормление ребёнка –
теория и практика»

Приглашаем на бесплатный семинар «Кормление ребёнка
– теория и практика» – 5 ноября с 15.00 – 17.00 часов в зале Со-
циальной службы Прейльского края на ул. Аглонас, 1А. ПРИ-
ГЛАШАЕМ будущих родителей и родителей с малышами, ба-
бушек и дедушек, медицинских работников и всех желающих.

В семинар включена теоретическая информация, практические
советы о начале кормления, как определить хватает ли малышу
молока и как действовать, если его недостаточно, какие трудности
могут появиться во время кормления грудью и как их решать, как
завершить кормление грудью и другие темы. Отведено время для
дискуссии и взаимного обмена опытом. 

Больше информации по телефону 28366650 (Лиене Гжибовска)
или 26633854 (Анита Балталксне), э-почта: anita_baltalksne@inbox.lv
vai www.zidit.lv.

F  F  F
8 ноября в Прейли состоится семинар 

о Прямых покупках
8 ноября, с 11.00 до 15.00 часов, всех, кому небезразлично

то, что вы едите, приглашаем на семинар по теме «Прямые
покупки», который состоится в Прейли, на бульваре Райниса,
19, в зале заседаний Прейльской краевой думы.

В первой части семинара эксперт по вопросам среды Ласма
Озола поделится своим опытом, поможет нам понять негативные
последствия современной системы питания и то, что мы
выигрываем, если будем приобретать продукты питания напрямую
от биологических производителей.

Во второй части семинара своим опытом как шаг за шагом
создать группу Прямых покупок, поделятся несколько инициаторов
групп Прямых покупок. Будут практические советы, как начать
создание группы, как поддерживать мотивацию группы и каковы
существенные условия, чтобы группа работала долгое время.
Вместе пройдём все этапы работы группы Прямых покупок – от
подготовки заказа до получения, сделав первый пробный заказ.
Модератор семинара – Марцис Рубенис.

Семинар организовала «группа» энтузиастов из Прейли –
Анна Бришка и Лиене Вилцане. Контактная персона для прямых
покупок – Зане Ругена, +371 29326931, zane@dadzis.lv. Участие в
семинаре бесплатное. Дополнительная информация: www.tiesapirk-
sana.lv. До встречи в Прейли!

БЛАгОДАРнОСть
Правление Прейльского общества пенсионеров,

при поддержке и участии думы Прейльского края и со-
трудников Прейльского дома культуры, 28 сентября
организовало мероприятие для сеньоров нашего
края, чтобы отметить Международный день пожилых
людей.

На мероприятии активнейшим сеньорам была
вручена Благодарность думы Прейльского края. Сень-
оров поздравил детский вокальный ансамбль «Ласитес»

под руководством Дайны Эрте. Концертную программу
представили участницы шоу ЛНТ «Поющие семьи» –
сёстры Легздини из Добеле.

Правление общества сердечно благодарит краевую
думу и руководителя Алдиса Адамовича, работников
дома культуры, ведущую мероприятия Силвию Куртиню
и руководителя ансамбля «Ласитес» Дайну Эрте за
отзывчивость и поддержку мероприятия.

Ирена Тимошенко, 
председатель правления общества пенсионеров

Мероприятия Центра культуры в ноябре
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